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Rada Miejska 

w Rakoniewicach 

 

 

 

PROTOKÓŁ  Nr  XXIX/2013 

 

z XXIX Sesji VI kadencji Rady Miejskiej w Rakoniewicach, która odbyła się w dniu  

27 marca 2013 r., w sali Wielkopolskiego Muzeum Pożarnictwa w Rakoniewicach,  

ul. Kościelna 1. 

Obrady rozpoczęto w dniu 27 marca 2013 r., o godz. 13:00, 

zakończono w dniu 27 marca 2013 r., o godz. 16:30. 

 

Na ogólną liczbę 15 radnych w Sesji wzięło udział 14 radnych, 

nieobecnych – 1 radny. 

 

Radni nieobecni nieusprawiedliwieni : 

1. Bronisław Chałupka, 

 

 

Radni, którzy nadesłali usprawiedliwienia : 

- 0 

 

 

Spoza Rady udział w Sesji wzięli : 

1. Gerard Tomiak – Burmistrz Rakoniewic, 

2. Arkadiusz Pawłowski – Zastępca Burmistrza Rakoniewic, 

3. Jarosław Marciniak – Sekretarz Gminy, 

4. Teresa Kmiecik – Skarbnik Gminy, 

5. Paweł Biały – Radca Prawny, 

6. Paweł Sobecki – Kierownik Wydziału Gospodarki Gminnej, 

7. Małgorzata Przybysz – koordynator gminnego programu przeciwdziałania alkoholizmowi 

i narkomanii, 

8. Arleta Pawelczak – Przewodnicząca Komisji ds. rozwiązywania problemów 

alkoholowych,  

9. Sołtysi. 
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Ewidencja uchwał przyjętych na sesji 
Ewidencja sprawozdań z wykonania uchwał 

Rady 

Przyjęto uchwały Sprawozdanie z wykonania uchwał 

Nr uchwały Na której stronie 

protokołu 

Nr uchwały, której 

dotyczy sprawa 

Na której stronie 

protokołu 

 

XXIX/211/2013 

XXIX/212/2013 

XXIX/213/2013 

XXIX/214/2013 

XXIX/215/2013 

XXIX/216/2013 

XXIX/217/2013 

XXIX/218/2013 

XXIX/219/2013 

XXIX/220/2013 

 

 

17 – 18 

18 – 19 

19 – 21 

21 – 22 

22 

22 – 24 

24 

24 – 25 

25 – 31 

31 - 32 
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Proponowany porządek obrad : 

1. Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Ustalenie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z XXVIII Sesji Rady Miejskiej w Rakoniewicach. 

4. Zapytania, interpelacje i wnioski radnych. 

5. Zapytania, wnioski i informacje sołtysów. 

6. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

7. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym. 

8. Sprawozdanie z realizacji Gminnego programu przeciwdziałania alkoholizmowi i narkomanii 

za rok 2012. 

9. Podjęcie Uchwał w sprawie :  

a. uchylenia Uchwały Nr XXVIII/195/2013 Rady Miejskiej w Rakoniewicach z dnia 

27.02.2013 r. w sprawie zmiany Uchwały Nr XXI/126/2000 Rady Miejskiej Gminy 

Rakoniewice z dnia 15.06.2000 r. w sprawie utworzenia Zespołu Szkolno-

Przedszkolnego w Jabłonnie, 

b. uchylenia Uchwały Nr XXVIII/196/2013 Rady Miejskiej w Rakoniewicach z dnia 

27.02.2013 r. w sprawie zmiany Uchwały Nr VI/58/2003 Rady Miejskiej Gminy 

Rakoniewice z dnia 05.03.2003 r. w sprawie utworzenia Zespołu Szkół w 

Ruchocicach i Rostarzewie, 

c. zmiany Uchwały Nr XXI/126/2000 Rady Miejskiej Gminy Rakoniewice z dnia 

15.06.2000 r. w sprawie utworzenia Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Jabłonnie – 

wykreślono z porządku obrad zgodnie z przyjętym wnioskiem,  

d. zmiany Uchwały Nr VI/58/2003 Rady Miejskiej Gminy Rakoniewice z dnia 

05.03.2003 r. w sprawie utworzenia Zespołu Szkół w Ruchocicach i Rostarzewie - 

wykreślono z porządku obrad zgodnie z przyjętym wnioskiem, 

e. zmiany Uchwały Nr XV/116/2012 Rady Miejskiej w Rakoniewicach z dnia 

16.02.2012 r. w sprawie podziału środków wyodrębnionych w budżecie organu 

prowadzącego szkoły na dofinansowanie doskonalenia zawodowego nauczycieli oraz 

zatwierdzenia Regulaminu dofinansowania doskonalenia zawodowego nauczycieli 

zatrudnionych w szkołach podstawowych, gimnazjach i przedszkolach na terenie 

Gminy Rakoniewice, 

f. określenia wysokości opłat za wpis do rejestru żłobków i klubów dziecięcych, 

g. wyrażenia zgody na wykonanie zadania publicznego z zakresu edukacji publicznej  

w drodze współdziałania pomiędzy Gminą Rakoniewice i Powiatem Wolsztyńskim  

w roku 2013, 

h. zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy 

Rakoniewice dla terenu w obrębie Kuźnica Zbąska, 

i. przyjęcia programu opieki nad bezdomnymi zwierzętami oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Rakoniewice w 2013 roku, 

j. określenia wysokości bonifikat przy sprzedaży lokalu mieszkalnego w budynku 

stanowiącym własność Gminy Rakoniewice, na rzecz najemcy (dot. Pl. Powstańców 

Wlkp. 13/3 w Rakoniewicach), 

k. zmiany Uchwały budżetowej na 2013 rok, 

l. zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rakoniewice na lata 2013 - 2019. 

10. Wolne wnioski i informacje. 

11. Zakończenie obrad. 
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Przebieg XXIX Sesji Rady Miejskiej w Rakoniewicach 

z dnia 27 marca 2013 r. 

 

Pkt 1. Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

 

Otwarcia Sesji dokonał Krzysztof Krawczyk – Przewodniczący Rady Miejskiej  

w Rakoniewicach. Powitał radnych, zaproszonych gości i pozostałe osoby obecne na Sesji. 

Stwierdzając prawomocność obrad Przewodniczący poinformował, że na ustawowy skład  

15 radnych w Sesji uczestniczy 12 radnych, co stanowi quorum, przy którym Rada może 

obradować i podejmować Uchwały. 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Lista obecności sołtysów stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Pkt 2. Ustalenie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady zgłosił wniosek o wykreślenie z porządku obrad, z punktu 9. Podjęcie 

Uchwał, podpunktu c) projektu Uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXI/126/2000 Rady 

Miejskiej Gminy Rakoniewice z dnia 15.06.2000 r. w sprawie utworzenia Zespołu Szkolno-

Przedszkolnego w Jabłonnie i podpunktu d) projektu Uchwały w sprawie zmiany Uchwały  

Nr VI/58/2003 Rady Miejskiej Gminy Rakoniewice z dnia 05.03.2003 r. w sprawie 

utworzenia Zespołu Szkół w Ruchocicach i Rostarzewie.  

 

Na salę obrad wszedł radny M. Tata. Aktualna liczba radnych biorących udział w sesji to  

13 radnych.  

 

Argumentując Przewodniczący Rady poinformował, że Wojewoda w stosunku do 

przedmiotowych Uchwał, które Rada podjęła na ostatniej sesji, wszczął postępowanie 

wyjaśniające i w związku z tym postanowił zgłosić taki wniosek.     

Dalej Przewodniczący przypomniał, że zmiana porządku obrad musi być przyjęta 

bezwzględną większością głosów ustawowego składu Rady (w naszym przypadku 8 radnych  

musi głosować „za”).   

 

Radny T. Dolata powiedział, że wniosek zgłoszony przez Przewodniczącego jest jak 

najbardziej zasadny, dlatego, że jeszcze nie wiadomo w jakim zakresie, w jaki sposób 
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Wojewoda postąpi z Uchwałami, które Rada podjęła na poprzedniej sesji, a których dziś 

proponuje się uchylenie i podjęcie nowych, troszkę tylko zmienionych.  

 

Radni nie zgłosili innych wniosków o zmianę porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek o wykreślenie z porządku obrad   

projektu Uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXI/126/2000 Rady Miejskiej Gminy 

Rakoniewice z dnia 15.06.2000 r. w sprawie utworzenia Zespołu Szkolno-Przedszkolnego  

w Jabłonnie. 

 

W głosowaniu nad zmianą porządku obrad wzięło udział 13 obecnych radnych. Za wnioskiem 

głosowało - 10 radnych; przeciwko – 3 radnych; wstrzymało się – 0 radnych. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada przyjęła wniosek o zmianę porządku obrad. 

 

Na salę obrad weszła radna K. Lulkiewicz. Aktualna liczba radnych biorących udział sesji to 

14 radnych.  

 

Dalej Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek o wykreślenie  

z porządku obrad projektu Uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr VI/58/2003 Rady 

Miejskiej Gminy Rakoniewice z dnia 05.03.2003r. w sprawie utworzenia Zespołu Szkół  

w Ruchocicach i Rostarzewie. 

 

W głosowaniu nad zmianą porządku obrad wzięło udział 14 obecnych radnych. Za wnioskiem 

głosowało -  11 radnych; przeciwko – 3 radnych; wstrzymało się – 0 radnych. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada przyjęła wniosek o zmianę porządku obrad. 

 

Dalej Przewodniczący odczytał obowiązujący porządek obrad. 

 

Pkt 3. Przyjęcie protokołu z XXVIII Sesji Rady Miejskiej w Rakoniewicach. 

 

Protokół Nr XXVIII/2013 z XXVIII Sesji VI kadencji Rady Miejskiej został przesłany 

radnym e’mailem, wyłożony był do wglądu wcześniej w biurze Rady oraz przed Sesją. 

 

Przewodniczący Rady zapytał, czy radni mają uwagi do treści protokołu. 
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Radni nie wnieśli żadnych uwag. 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu z XXVIII Sesji.  

W głosowaniu nad przyjęciem protokołu wzięło udział 14 obecnych na Sesji radnych.  

Za przyjęciem protokołu głosowało – 14 radnych; przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się -  

0 radnych. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada jednogłośnie przyjęła protokół z XXVIII Sesji 

Rady.  

 

Pkt 4. Zapytania, interpelacje i wnioski radnych. 

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zgłosić zapytanie, interpelację lub 

wniosek.  

 

Pierwszy głos zabrał radny J. Bernakiewicz. Poruszył następujące sprawy : 

Przypomniał, że w dniu 27.09.2012 r., wraz z panią sołtys Jabłonny, skierował pismo  

o uwzględnienie w budżecie na 2013 rok, jak również w wieloletnim planie inwestycyjnym 

Gminy, utwardzenia ulic Szkolnej, Ogrodowej, Różanej, Św. Michała, Leśnej, Brzozowej  

i Krótkiej. Radny przypomniał, że dawniej Jabłonna, jako miejscowość zwarta, w której 

znajdowała się siedziba Gromadzkiej Rady Narodowej, była miejscowością cywilizowaną, 

obecnie ma tylko jedną utwardzoną drogę. Reszta ulic to ulice, gdzie zalega błoto i przez 

które obecnie trudno przejść. Radny odczytał ww. pismo. W piśmie domagano się również : 

- natychmiastowej przebudowy chodnika na ul. Grodziskiej (w tej sprawie zwrócono się do 

Starosty Grodziskiego, ponieważ jest to przy drodze powiatowej), 

- natychmiastowego wyczyszczenia studzienek kanalizacji deszczowej (woda z tych 

studzienek wypływa bezpośrednio na podwórko do dwóch posesji), 

- wykonania prac na cmentarzu komunalnym : w kaplicy brakuje urządzenia chłodniczego,  

a główne wejście do kaplicy powinno być utwardzone. Radny nadmienił, że cmentarz 

komunalny jest jedynym cmentarzem komunalnym w naszej Gminie a może nawet  

i w Powiecie. Jego dotychczasowe wyposażenie jest praktycznie żadne, a rodziny zmarłych 

muszą przechowywać ciała zmarłych w Grodzisku Wlkp. lub w Wolsztynie, płacąc ok. 60 

zł/dobę. Tak samo droga od wejścia na cmentarz do kaplicy jest gliniana i w czasie roztopów 

jest problem z przejściem, 

- wykonania oświetlenia na ul. Różanej i części ul. Nowotomyskiej. 
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Radny poinformował, że otrzymał odpowiedź na to pismo, gdzie podtrzymywano, że 

wszystkie prośby są zasadne. Poinformowano m.in., że nie przewiduje się w najbliższym 

czasie kompleksowego wykonywania oświetlenia ulicznego. Ponadto poinformowano, że 

wnioski będą rozpatrywane ponownie, po zakończeniu rozliczenia budżetu, z nadwyżki 

budżetowej w okresie wiosennym 2013 roku. Radny powiedział, że jest zszokowany po tym, 

jak zapoznał się z materiałami sesyjnymi. Zadał sobie pytanie, jaki skutek przyniosły pisma 

kierowane od radnego i stwierdził, że skutek jest taki, że zaplanowano kilka inwestycji, ale 

nie w Jabłonnie tylko w Rakoniewicach np. remont chodników w mieście Rakoniewice:  

ul. Dworcowa 70.000 zł, ul. Starowolsztyńska 80.000 zł, budowa parkingu obok Urzędu 

Miasta i Gminy 200.000 zł. Radny przypomniał, że gdy zastanawiano się nad kupnem zespołu 

pałacowo-parkowego, zadał wówczas pytanie, czy ten zakup nie spowoduje, że prowincja 

Gminy Rakoniewice na tym ucierpi. Były zapewnienia, że nie, ponieważ będzie to przełożone 

na następne lata. Radny stwierdził, skoro Urząd Gminy ma być w przyszłości przeniesiony do 

pałacu, to czy jest sens przeznaczać teraz 200.000 zł na budowę parkingu, czy on jest 

ważniejszy, czy to, żeby ludzie mogli rano wyjść ze swojej posesji i dojechać do pracy. Inne 

zaplanowane inwestycje to : przebudowa Placu Powstańców Wielkopolskich 437.000 zł, 

budowa chodnika ul. Ogrodowa 20.000 zł, nowe zadanie majątkowe związane ze zmianą 

sposobu użytkowania budynku domu ogrodnika na pomieszczenia administracji 300.000 zł, 

wykonanie ogrodzenia panelowego parku w Rakoniewicach 60.000 zł, plac zabaw w parku 

70.000 zł, wycinka drzew i wywóz nieczystości stałych 90.000 zł. Po podliczeniu wyszło 

1.357.000 zł. Radny powiedział, że zawsze mówiono, że gdy zostanie sprzedana OAZA  

i będzie zwrot podatku VAT, będziemy dysponowali większymi środkami. Radny zauważył, 

że rzeczywiście rok, gdzie będziemy dysponować takimi pieniędzmi tak szybko się nie 

powtórzy, ale trzeba spojrzeć prawdzie w oczy, że każdy chce mieć coś zrobione. Radny 

poprosił, aby zrezygnować z którejś z tych inwestycji i traktować wszystkich w całej Gminie 

równo. Zauważył, że np. na ul. Grodziskiej w Jabłonnie ludzie chodzą drogą. Zapytał, kto 

odpowie za bezpieczeństwo tych ludzi.  

Dalej radny poinformował, że w dniu 23.10.2012 r. skierował pismo do Burmistrza,  

że w związku z podjęciem decyzji przez Starostę Grodziskiego w sprawie remontu chodnika 

na ul. Grodziskiej w Jabłonnie, w latach 2012 – 2014, prosi o zarezerwowanie środków 

finansowych na wykonanie ww. zadania (robocizna), gdyż Powiat zobowiązał się do zakupu 

materiałów. Radny odczytał pismo z 2011 roku, skierowane przez radnego i sołtysa Jabłonny 

do Starosty Grodziskiego, w którym proszą o uwzględnienie w budżecie przebudowy 

chodnika przy ul. Grodziskiej w Jabłonnie. Radny poinformował, że Starosta osobiście wziął 
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udział w zebraniu wiejskim, zobaczył stan tego chodnika i stwierdził, że sprawą należy się jak 

najszybciej zająć. Po wizycie Starosta przysłał pismo do radnego, w którym poinformował, że 

Zarząd Powiatu Grodziskiego zadecydował, że remont przedmiotowego chodnika będzie 

realizowany w latach 2012 – 2014 (radny dopowiedział, że w grudniu, kiedy panowały już 

mrozy, wykonano około 50-60 m tego chodnika). Dalej w piśmie informowano, że materiał 

do wykonania tego remontu zakupi i dostarczy Powiatowy Zarząd Dróg, z kolei wykonanie 

remontu zapewni i sfinansuje Urząd Miejski Gminy Rakoniewice. Radny J. Bernakiewicz,  

w ramach przypomnienia, 02.11.2012 napisał do Starosty pismo, że w związku  

z przygotowaniem budżetu na 2013 r. prosi o zabezpieczenie w budżecie środków na 

kontynuację remontu chodnika przy ul. Grodziskiej. Przy okazji radny poinformował, że 

chodnik ten ma ok. 400 m długości, jego stan jest tragiczny, a w ostatnim czasie mieszkanka 

Jabłonny idąc na tym odcinku, przewróciła się i złamała nogę. Na pismo z listopada 2012 r. 

Starosta odpowiedział, że mając na uwadze bezpieczeństwo mieszkańców, przekaże Gminie 

Rakoniewice 25.000 zł na remont chodnika. Dalej radny powiedział, że obecnie krążą głosy, 

że w Jabłonnie jest remontowana droga. Radny zauważył, że jest to sukces dla Jabłonny, ale 

prostuje, że jest to remont drogi na odcinku Wola Jabłońska – Rakoniewice i nie można w 

żadnym wypadku argumentować, że jest to droga tylko dla Jabłonny. Dodatkowo wyjaśnił, że 

w związku z planowanym przyjęciem działek od Agencji Nieruchomości Rolnych pod 

blokami w Jabłonnie, proponuje się wykonanie pewnych inwestycji, ale, zdaniem radnego, 

nie można tej sprawy łączyć z tymi dwiema sprawami, bo w ślad za przejęciem tych gruntów 

przekazane zostaną środki na wykonanie inwestycji. Radny powiedział, że jest zszokowany, 

bo zapewnienia Burmistrza były, że wiosną coś zostanie ujęte w budżecie, tymczasem nie 

znalazło się w nim nic. Radny stwierdził, że być może jest tak dlatego, że w sprawie zmiany 

obwodu szkolnego w Jabłonnie radny głosował nie po myśli Burmistrza i teraz on  

i mieszkańcy będą za to ponosili surową karę. 

Kolejną poruszoną sprawą była budowa bioelektrowni w Jabłonnie. Radny powiedział, że 

zebranie wiejskie jednoznacznie opowiedziało się, że są przeciwni tej inwestycji, ponieważ 

okazało się, że w roku potrzeba około 120.000 ton różnego rodzaju odpadów, aby ta 

bioelektrownia funkcjonowała. Odpady te musi przywieźć około 27 – 30 TIR-ów dziennie. 

Biorąc pod uwagę jeszcze wywóz popiołu, to liczba przejeżdżających TIR-ów jeszcze 

wzrośnie. Jabłonna jest miejscowością, która posiada trzy skrzyżowania pod kątem prostym. 

Już jest problem, gdy dwa duże pojazdy spotkają się naprzeciwko siebie. Inwestycja ta nie 

jest zatem obojętna na infrastrukturę dróg. Mieszkańcy obawiają się unoszącej się mgły od 

strony suszarni, nieprzyjemnych zapachów i ruchu na drogach. W związku z tym proszą 
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Burmistrza, aby przy podejmowaniu decyzji w tej sprawie, wziął pod uwagę prośbę 

mieszkańców wsi. Mieszkańcy mówią wprost, że nie życzą sobie tego typu inwestycji na 

terenie wsi. 

Następnym problemem jest sprawa oświaty. Radny stwierdził, że można, dokonując 

obserwacji ostatnich wydarzeń, stwierdzić, że przeradza się to w wojnę polsko-polską. 

Zaapelował do radnych, aby zrobili wszystko, by ją zakończyć, ponieważ nie służy ona 

nikomu. Rodzice tymczasem są tak przygotowani, całym sercem będą stali za swoimi dziećmi 

i informują, że nie jest to koniec a dopiero początek ich działań. Poprosił, aby wyciągnąć rękę 

w stronę rodziców, tym bardziej, że chcą oni wziąć sprawy w swoje ręce. Radny poprosił, aby 

umożliwić im to na okres jednego roku, na próbę.     

 

Jako kolejny głos zabrał radny T. Dolata. Odniósł się do wypowiedzi radnego  

J. Bernakiewicza i zauważył, że nie wie, na jaki dokument radny powoływał się, mówiąc  

o wieloletnim planie inwestycyjnym, bo radny Dolata takiego dokumentu nigdy nie widział. 

Przypomniał, że od pierwszego roku tej kadencji prosił Burmistrza o przygotowanie takiego 

dokumentu i przedstawienie go Radzie, dlatego, że działania radnych dzieją się niejako po 

omacku. Jako przykład radny podał wykonanie chodnika w Łąkim. Zadanie to zostało 

wrzucone do podziału z tegorocznej nadwyżki, a tego zadania teraz nie ma. Radny 

powiedział, że nie ma pretensji o to do Burmistrza, także o to, że ponad 1.350.000 zł jest 

przeznaczane na Rakoniewice. Zauważył, że to Burmistrz bierze odpowiedzialność za 

wyznaczanie priorytetów, a Rada może to zaakceptować bądź nie. Radny zauważył, że gdyby 

istniał plan inwestycyjny, wówczas mógłby poinformować wyborów, że np. w Łąkim do 

końca tej kadencji nie będzie nic robione. A w przypadku, gdy wyborcy pytają o tego typu 

sprawy, radny nie wie, co odpowiedzieć, nie wie, w jakim kierunku idą działania. Słyszał, że 

strażacy sami chcą zbierać pieniądze na samochód. Radny raz jeszcze podkreślił, że nie 

neguje tego, co zostało zaproponowane, ale cały czas domaga się, aby były jasno określone 

priorytety i zadania, które choćby do końca kadencji miały być zrealizowane. Dalej T. Dolata 

stwierdził, że radni nie mają specjalnie wpływu, czy wyboru, ponieważ nikt z nimi niczego 

nie konsultuje. Jest projekt Burmistrza, ale radny nie wie, czy jakieś Komisje opiniowały taki 

rozdział nadwyżki czy nie, radny nic na ten temat nie wie.                         

 

Następnie głos zabrał radny W. Bazan. Przypomniał, że 25 marca 2013 r. dyrektor zespołu 

szkolnego w Jabłonnie, sołtys Wioski i rada rodziców zaprosili radnych na spotkanie do 

szkoły w Wiosce. Celem tego spotkania miało być wyjaśnienie ostatnich wątpliwości 
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związanych ze zmianą obwodu. Do pewnego czasu spotkanie to miało taki charakter, ale po 

pewnym czasie przerodziło się w wywieranie presji na radnych, w wyniku zadawanych pytań 

przez rodziców (którzy mieli je napisane na kartce). Zdaniem radnego to nauczyciele 

występują w tej sprawie w roli pokrzywdzonych. Jedna z nauczycielek twierdziła, że siedmiu 

nauczycieli straci prace, tymczasem radny wielokrotnie pytał Burmistrza i Kierownika 

Wydziału Oświaty, którzy twierdzą, że jest to nieprawda. Radny powiedział, że wywieranie 

presji na radnych do niczego nie prowadzi. Skoro radni zostali zaproszeni do wyjaśnienia 

wątpliwości, to dlaczego później zaczęła się nagonka na Przewodniczącego i zadawanie pytań 

nie związanych z tematem spotkania.            

 

Przewodniczący Rady odnosząc się do wypowiedzi radnego W. Bazana stwierdził, że 

każdego odczucia po tym spotkaniu są indywidualne i nie można mówić, że wszyscy radni 

odebrali to tak, jak radny W. Bazan. Fakt, że na tymże spotkaniu zadawano pytania na różne 

tematy, ale Przewodniczący nie odebrał tego, jako wywieranie presji.      

 

Radni nie zabrali więcej głosu. 

 

Pkt 5. Zapytania, wnioski i informacje sołtysów. 

Głos zabrał B. Schulz – sołtys Wioski. Nawiązując do wypowiedzi radnego W. Bazana 

wyraził zdanie, że na zebraniu nie wywierano żadnych presji, było spokojnie. Podziękował 

radnemu  i pozostałym za to, że na to spotkanie przyjechali, że się odważyli.  

Dalej sołtys stwierdził, że nie może pojąć, jak można sołtysów, wszystkich ludzi, którzy 

mieszkają poza okręgiem Rakoniewic, którzy płacą podatki do Gminy, traktować 

niepoważnie. Sołtys zapytał Skarbnika Gminy, ile podatków rocznie wpływa z Wioski do 

budżetu Gminy.    

 

Skarbnik T. Kmiecik odpowiedziała, że około 190.000 zł łącznie z osobami prawnymi (w tym 

jest podatek rolny, leśny i od nieruchomości). 

 

Kontynuując sołtys zauważył, że rocznie wpływa do budżetu 190.000 zł. Zapytał, czy Wioska 

otrzymała choć 20.000 – 30.000 zł z powrotem. Burmistrz obiecał, że otworzy się na ludzi, że 

będzie przyjeżdżał, rozmawiał. 
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Dalej sołtys stwierdził, że nie może zrozumieć, jak można dyskutować na temat kształcenia 

dzieci. Dodał, że na początku miał wątpliwości, ale Jabłonna ma piękne boisko. Sołtys 

doszedł do porozumienia z panią dyrektor, która jest skłonna je otwierać dla dzieci z Wioski, 

zostanie utworzony klub sportowy. Zapytał, dlaczego to chce się odebrać, skoro 

zainwestowano tam pieniądze. Sołtys zaapelował, aby w ogóle odrzucić ten pomysł ze zmianą 

obwodu, nie tylko do czasu, aż wypowie się Wojewoda.       

Następnie B. Schulz stwierdził, że  należy organizować spotkania z sołtysami i wysłuchać ich, 

ponieważ wiedzą najlepiej, jakie są potrzeby w danych wioskach i brać to pod uwagę przy 

planowaniu inwestycji. Zapytał, czy radni zastanowili się nad proponowanymi zmianami do 

budżetu. Zauważył, że zaplanowano środki na ogrodzenie, na parkingi, tymczasem na oświatę 

nie ma nic. Zapytał, dlaczego w Rakoniewicach planuje się postawienie kolejnego placu 

zabaw, skoro jest ich tu już kilka, a w Wiosce jest tylko jeden, kupiony za grosze. Są wioski, 

które w ogóle takich placów nie mają. Sołtys zaapelował do wszystkich, którzy podjęli 

decyzję w sprawie obwodu, aby wycofali się z tego, bo była to decyzja podjęta pochopnie. 

Następnie sołtys stwierdził, że nie rozumie, dlaczego aż 700.000 zł dokładamy do Wolsztyna 

(dot. budowy ścieżki łączącej Gminę Rakoniewice z Gminą Wolsztyn). Zapytał, dlaczego nie 

łączy się miejscowości w naszej Gminie. Stwierdził, że trzeba działać na rzecz naszych 

mieszkańców, a nie przeciwko nim. Nie można być wrogo nastawionym na drugiego 

człowieka. Podupadają małe sklepy, część jest zamykana.  

Dalej sołtys powiedział, że dowiedział się, że na halę wydajemy miesięcznie 50.000 zł. 

Zauważył, że walczy się o drogi, ścieżki, chodniki, po co chce się wydać 200.000 zł na 

parking przy Urzędzie. Raz jeszcze zaapelował, aby radni pozostawili temat szkoły w Wiosce. 

Zauważył, że Wioska nie ma w zasadzie nic, ale jest porządek, a w Ruchocicach nawet 

porządku nie ma i do takiej miejscowości dzieci z Wioski mają jeździć do szkoły. Sołtys 

ponownie nawoływał, aby radni przemyśleli i zaakceptowali to, co chcą ludzie z Wioski.            

 

Jako kolejny głos zabrał Andrzej Frąckowiak sołtys Terespola. W imieniu mieszkańców wsi 

Faustynowo i Terespol zwrócił się z prośbą, aby radni nie zapomnieli o drodze, która jest 

zaprojektowana i już osiem lat czeka na realizację. Inwestycja ta jest ciągle przesuwana do 

realizacji. Droga ta, według komisji, która sprawdzała stan dróg, jest najgorszą drogą w całej 

Gminie. Jest to droga nie w samej wsi, ale prowadząca do wsi.   

 

Następnie głos zabrał Karol Matysiak – sołtys Łąkiego Nowego. Odniósł się do wypowiedzi 

Burmistrza w jednym z artykułów, gdzie informuje, że w Rakoniewicach ma powstać dom 
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przedpogrzebowy z prawdziwego zdarzenia. Sołtys czytając artykuł zrozumiał, że ma być to 

własność gminno-prywatna. Poprosił, aby zapoznać się z innym artykułem i informacją, ile  

w takim przypadku mieszkańcy będą płacić za pochówek. Zauważył, że nie będzie 

konkurencji. Sołtys powiedział, aby najpierw poważnie się zastanowić, zanim podejmie się 

decyzję w tej sprawie.       

 

Pkt 6. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

 

Przewodniczący Rady przedstawił informację ze swojej działalności w okresie 

międzysesyjnym (informacja stanowi załącznik nr 3 do protokołu).  

 

Pkt 7. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym.  

Przechodząc do punktu kolejnego porządku obrad Przewodniczący Rady oddał głos 

Burmistrzowi Rakoniewic. 

 

Burmistrz przedstawił sprawozdanie ze swojej działalności w okresie między sesjami 

(sprawozdanie stanowi załącznik nr 4 do protokołu).  

 

Odnosząc się do zagadnień poruszonych przez radnego J. Bernakiewicza w punkcie 4, 

Burmistrz powiedział, że dziękuje radnemu za to, że się potrudził i wyliczył kwotę, która jest 

tak „wyrzucana” Rakoniewicom, choć zmiany do budżetu nie zostały jeszcze przyjęte. 

Burmistrz policzył i wychodzi niecałe 400 zł/1 mieszkańca w Rakoniewicach. Burmistrz 

policzył także inwestycje, które dzieją się w Jabłonnie, choć radny uważa, że się nie dzieją. 

Powiedział, że trochę dziwi go, że droga, która przebiega przez Jabłonnę nie jest dla 

Jabłonny, ścieżka, która biegnie z Wioski do Jabłonny też nie jest dla tych dwóch 

miejscowości. Licząc tylko te dwie inwestycje, to na mieszkańca Jabłonny wypada ponad 500 

zł. Dalej Burmistrz zauważył, że radny zabierał głos w sprawie dróg i chodników 

powiatowych i zauważył, że to chyba nie ta sesja. Co do kwoty, którą Powiat przekazał 

Gminie Rakoniewice, to rzeczywiście jest to około 25.000 zł. Są też dobre informacje z 

Powiatu i Burmistrz poprosił radnego powiatowego Stanisława Lenarta o zabranie głosu w tej 

sprawie.       
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S. Lenart powiedział, że radni walczą o dodatkowe pieniądze na tego typu roboty 

uzupełniające (o 100.000 zł na każdą Gminę). Jest opór radnych z Grodziska Wlkp., ale radny 

wraził nadzieję, że uda się to wywalczyć. W przypadku, gdyby udało się pozyskać te środki 

dla Gmin, S. Lenart zwrócił się z prośbą do radnych, aby co najmniej tyle samo dołożyli, żeby 

można było wykonać trochę więcej (do dokończenia jest wspomniany przez radnego  

J. Bernakiewicza chodnik w Jabłonnie, chodnik na zakręcie przy ul. Topolowej  

w Rostarzewie, chodnik w Komorówku, w Tarnowie).       

 

Kontynuując Burmistrz zauważył, że w Gminie Rakoniewice dróg powiatowych, różnego 

rodzaju, jest ponad 70 km, a dla porównania w Grodzisku Wlkp. około 50 km.  

Dalej, co do cmentarza w Jabłonnie, Burmistrz powiedział, że rzeczywiście, niestety jest on 

komunalny, a powinien być parafialny, ponieważ wszystkie inne cmentarze w Gminie 

Rakoniewice są parafialne. Burmistrz i jego poprzednicy wielokrotnie rozmawiali na ten 

temat z proboszczem parafii Jabłonna i nie dziwi się, że proboszcz nie chce się na tę zmianę 

zgodzić, ponieważ wówczas kłopot spadłby na niego, a tak jest to kłopot Gminy. 

W sprawie budowy domu przedpogrzebowego, który to temat wywołał sołtys z Łąkiego 

Nowego, Burmistrz wyjaśnił, że przy tytule w gazecie był postawiony wielki znak zapytania. 

Dziennikarz został poinformowany, że odbyło się jedno spotkanie z zainteresowanym 

przedsiębiorcą, ale więcej się on nie pojawił. Burmistrz stwierdził, że prawdopodobnie 

inwestycja ta będzie realizowana ze środków własnych Gminy Rakoniewice. Uspokoił 

mieszkańców, aby nie bali się, że koszty diametralnie wzrosną, ponieważ takie kwestie 

reguluje się umowami i nie ma mowy, aby była to prywatna rzecz. Przy okazji Burmistrz 

wyjaśnił, że to nie on w kampanii wyborczej mówił o budowie domu przedpogrzebowego.        

Podsumowując odpowiedź dla radnego J. Bernakiewicza Burmistrz powiedział, że byłby 

ostrożny w wytykaniu, na którą miejscowość ile się przeznacza, ponieważ to w taki sposób 

nie funkcjonuje. Tak, jak na oświatę patrzy się globalnie w skali całej Gminy, tak samo 

globalnie patrzy się na wszystkie inne problemy. Mieszkańcy widzą, że z roku na rok,  

w miejscowościach (bez względu na to, kto jest Burmistrzem, czy radnym) się coś dzieje  

i będzie się działo, w miarę możliwości finansowych.   

Następnie Burmistrz udzielił odpowiedzi na pytania zadane przez radnego T. Dolatę.  

W sprawie budowy chodnika Burmistrz powiedział, że chodniki będą wykonywane w tych 

miejscowościach, w których na razie nie ma chodnika po żadnej stronie ulicy.    

Co do strażaków z OSP Łąkie, Burmistrz powiedział, że był sygnał, że jest potrzeba nowego 

samochodu pożarniczego. Burmistrz powiedział, że jego zdaniem takiej potrzeby nie ma, 
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ponieważ jednostki w małych miejscowościach wyjeżdżają na zdarzenia rzadko. Dbamy  

o jednostki, które są w krajowym systemie ratowniczo-gaśniczym czyli OSP Rakoniewice, 

Rostarzewo i Jabłonna i te jednostki powinny dysponować dobrym sprzętem, a strażacy 

powinni być dobrze wyszkoleni. Strażacy z Łąkiego zebrali część środków na zabawie. 

Wspólnie z Komendantem Gminnym OSP stwierdzono, że pieniądze te nie zostaną 

przeznaczone na remont Żuka, który jest już wiekowy, tylko dołożone zostaną do zakupu 

nowszego samochodu, typu Volkswagen Transporter. Sprawą strażacy już się zajmują.   

Co do wydawania środków na zespół pałacowo – parkowy w Rakoniewicach, Burmistrz 

wyjaśnił, że te środki wydać trzeba. To radni, przeznaczając w budżecie środki na zakup 

zespołu pałacowo parkowego, podjęli decyzję z wszystkimi jej konsekwencjami,  

a konsekwencje są m.in. takie, że Gmina na zakup tej nieruchomości otrzymała tzw. ulgę 

konserwatorską tj. 1.100.000 zł i te środki, w ciągu pięciu lat należy na zespół wydać, żeby 

nie trzeba było ich zwracać do Agencji Nieruchomości Rolnych. Zatem każde kwoty 

sukcesywnie inwestowane w zespół są zasadne. Burmistrz zaznaczył także, że nie jest tak, że 

zespół jest Rakoniewic, bo on jest wszystkich mieszkańców Gminy Rakoniewice.         

Jeśli chodzi o informowanie radnych na temat Uchwał i zmian w budżecie, Burmistrz 

wyjaśnił, że radni materiały sesyjne otrzymują zawsze wcześniej, minimum jest to tydzień. 

Tydzień temu odbyło się posiedzenie komisji, na którym te materiały były szczegółowo 

omawiane. Wątpliwości radnego Dolaty wynikają prawdopodobnie stąd, że nie uczestniczył 

do końca w tym posiedzeniu. Poza tym radni często na posiedzeniu komisji, gdzie jest 

miejsce i czas na ewentualne pokłócenie się, nie mówią nic, a na sesji jest wielki hałas.           

Dalej Burmistrz odniósł się do wypowiedzi sołtysa B. Schulza. Powiedział, że sołtysi, jako 

organ pomocniczy Gminy, zgłaszają różne wnioski, które są lub nie są uwzględniane (bo to 

nie sołtysi są dysponentami budżetu Gminy). Fundusz sołecki to ten element budżetu, gdzie 

sołtysi mogą zaproponować (nie mylić ze „zdecydować”), co w ich miejscowościach byłoby 

do zrobienia. Sołtys zarzuca, że Gmina nic nie wydaje na oświatę. Burmistrz wyjaśnił, że 

rokrocznie Gmina do oświaty dokłada około 2 mln zł, a dzisiejszą decyzją będzie musiało być 

dołożone kolejne kilkaset tysięcy. Tymczasem Gmina Wielichowo do subwencji obecnie 

dokłada około 100.000 – 200.000 zł, my – 2 mln zł – to są co roku około 2 km dróg. Mamy 

tak dlatego, że boimy się małej, kosmetycznej zmiany. Burmistrz stwierdził, że wszystkim 

odbije się to czkawką, szybciej, niż nam się wydaje. Co do budowy hali widowiskowo-

sportowej Burmistrz przypomniał, że decyzję o realizacji tej inwestycji podjęła poprzednia 

Rada, której był również członkiem. Zdaniem Burmistrza była to wspaniała inwestycja, która 

służy wszystkim mieszkańcom Gminy Rakoniewice. Ćwiczy na niej ponad 100 dzieci  
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z Uczniowskiego Klubu Sportowego SMOKI, który powstał tylko dlatego, że zaczęła 

funkcjonować ta hala, to tam odbywa się liga halowa, w której mieszkańcy naszej Gminy co 

tydzień grają w piłkę nożną, to na niej odbywają się imprezy rangi europejskiej i światowej  

z unihokeja, na który przychodzą nasi mieszkańcy. Burmistrz dodał, że nie chciałby wyliczać, 

że w każdym meczu uczestniczy 200 czy 300 osób i gdyby zapłaciły za bilet wstępu po 5 zł, 

wówczas pewna część środków wpłynęłaby do budżetu Gminy. Zdaniem Burmistrza nam, za 

sloganowe podatki, też się coś należy. Dodał, że można by być aroganckim i wyliczać, kto ile 

płaci podatków, kto na ile jest w porządku w stosunku do lokalnego samorządu i lokalnego 

środowiska, co robi ze śmieciami itd. Kontynuując powiedział, że na hali odbywają się różne 

imprezy środowiskowe i nie dla Rakoniewiczan, tylko dla mieszkańców całej Gminy. Hala 

została już wybudowana i teraz należy się nią cieszyć.               

W sprawie budowy drogi sołtysowi z Faustynowa Burmistrz odpowiedział, że wczoraj odbyło 

się spotkanie, na którym poruszono ten temat. Burmistrz zachęcił na nim mieszkańców do 

większej aktywności w tym względzie.   

 

Głos zabrał sołtys B. Schulz. Stwierdził, że dzieci z Wioski, które teraz będą miały chodzić do 

szkoły do Ruchocic, a będą chciały skorzystać z boisk w Jabłonnie, będą czuły się obco, będą 

bały się wejść na boisko, bo nie będą już uczęszczały do szkoły w Jabłonnie. Zdaniem sołtysa 

dzieci te zostaną odsunięte od naszej Gminy. Sołtys zapytał, czy ma to polegać na tym, że 

dzieci te będą stały przed płotem i będą bały się wejść.    

 

Burmistrz zachęcił sołtysa do większego skupienia na sesji, bo z tego, co się orientuje, to 

przedmiotowe Uchwały zostały wycofane z porządku obrad (ich już nie ma). Tą decyzją 

ucięliśmy Wojewodzie możliwość podjęcia decyzji w sprawie tych Uchwał.  

 

Sołtys B. Schulz zauważył, że otrzymał pismo od Burmistrza i Przewodniczącego, że dzieci  

z klas 1 – 3 będą realizowały obowiązek szkolny w szkole w Wiosce. Zapytał, gdzie to się 

będzie odbywało, skoro i tak nie ma już miejsca w tym budynku.      

 

Przewodniczący Rady zaapelował, aby Burmistrz zakończył składanie sprawozdania. 

 

Burmistrz na koniec złożył wszystkim życzenia z okazji nadchodzących Świąt 

Wielkanocnych. Na koniec zadedykował sobie i radnym słowa nieżyjącego już Krzysztofa 

Kozłowskiego, pracującego w rządzie Tadeusza Mazowieckiego : „Naprawdę groźne są 
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sytuacje, kiedy ludzie odpowiedzialni, wybrani na stanowiska parlamentarne czy rządowe 

spychają odpowiedzialność, uchylają się od niej, bo właściwie nie wiedzą sami, co powinni 

zrobić, albo jak. Lepiej – myślą sobie – nie wychylać się i lepiej nie zadzierać. Obserwowałem 

to przez lata i wzbierało we mnie przekonanie, że przy całym szacunku dla demokracji, coś tu 

nie gra.”  

 

Głos zabrał radny T. Dolata. Powiedział, że nie podważa propozycji Burmistrza. Chodziło 

tylko o etap wcześniejszych, pewnych konsultacji i planu inwestycyjnego, którego się nie 

doczekał. Jeśli Burmistrz uważa, że wydawanie 90.000 zł na uporządkowanie parku jest 

zasadne, do dobrze, ale zdaniem radnego lepiej środki te przeznaczyć na remont samego 

pałacu. Radny zgadza się, że władze są po to, aby wspólnie znaleźć jak najlepsze rozwiązania, 

w każdym temacie, a różnice, jakie powstają nie powinny mieć absolutnie wpływu na 

wzajemne relacje.  

 

Burmistrz wyjaśnił, że jeśli chodzi o remont pałacu i parku, to plan rewitalizacji przewiduje 

pewne etapy. Dzięki temu, że w te prace zaangażowany jest nasz Zakład Usług 

Komunalnych, to nie generuje dodatkowych kosztów. Dzięki dobrej woli prezesa  

i zaangażowaniu pracowników ZUK, nie musimy zatrudniać specjalistycznych firm. 

Burmistrz wyraził nadzieję, że będzie to piękne miejsce, do którego będą chcieli przyjechać 

ludzie nie tylko z Gminy Rakoniewice, żeby wypocząć, zrelaksować się.  

 

Radny J. Bernakiewicz przypomniał, że gdy zapadała decyzja o kupnie zespołu pałacowo –

parkowego, mówił, że będzie głosował „za”, pod warunkiem, że przez to nie ucierpi 

prowincja Gminy i odpowiedziano wówczas, że nie ucierpi, ponieważ zostanie to rozłożone 

na lata. Dalej radny zapytał, co ma powiedzieć mieszkańcom w kwestii bioelektrownii  

i chodnika.                      

 

Burmistrz wyjaśnił, że w sprawie bioelektrownii procedury idą swoim trybem. To nie Gmina 

Rakoniewice, nie Burmistrz, ani radni są tam inwestorem. Na pewnym etapie do Urzędu 

wpłynie dokumentacja, w stosunku do której trzeba będzie się odnieść, ale w oparciu  

o obowiązujące przepisy. Nie jest tak, że jeśli tylko mieszkańcy zaczynają protestować, 

Burmistrz ma prawo taką inwestycję odrzucić. Podobna sytuacja była z inwestorem  

w Goździnie. Wówczas udało się, zgodnie z prawem, doprowadzić do sytuacji, że inwestor 

zrezygnował. Trzeba mieć jednak świadomość tego, że opieszałość urzędnicza, lub 
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permanentne tzw. „czepianie się” w sytuacji, gdy nie ma czego się czepiać, może 

doprowadzić do sytuacji, że inwestor skieruje sprawę do sądu, wykaże, że przez nasze 

zwlekanie lub celowe utrudnianie poniósł straty i będzie domagał się odszkodowania.    

 

Radni nie zgłosili więcej pytań ani uwag do przedstawionego sprawozdania. 

 

Przewodniczący Rady poprosił o formalne przyjęcie sprawozdania Burmistrza z działalności  

w okresie międzysesyjnym. 

 

W głosowaniu nad przyjęciem sprawozdania wzięło udział 14 obecnych radnych. Za 

przyjęciem sprawozdania głosowało – 14 radnych;  przeciwko – 0; wstrzymało się – 0 

radnych.   

Przewodniczący stwierdził, że Rada przyjęła sprawozdanie Burmistrza z działalności  

w okresie międzysesyjnym.  

 

Pkt 8. Sprawozdanie z realizacji Gminnego programu przeciwdziałania alkoholizmowi  

i narkomanii za rok 2012. 

 

Przechodząc do punktu kolejnego porządku obrad, Przewodniczący Rady oddał głos Arlecie 

Pawelczak – Przewodniczącej Gminnej Komisji ds. Rozwiązywania problemów 

Alkoholowych, która przedstawiła sprawozdanie z realizacji gminnego programu 

przeciwdziałania alkoholizmowi i narkomanii za rok 2012. (informacja stanowi załącznik nr 5 

do protokołu). 

         

Radni nie zgłosili żadnych pytań ani wniosków do przedstawionego sprawozdania.  

 

Przewodniczący Rady poddał przyjęcie sprawozdania pod głosowanie. W głosowaniu nad 

przyjęciem sprawozdania wzięło udział 14 obecnych na sesji radnych. Rada jednogłośnie 

przyjęła sprawozdanie z realizacji Gminnego programu przeciwdziałania alkoholizmowi  

i narkomanii za rok 2012. 

 

Pkt 9. Podjęcie Uchwał w sprawie:  

A) Projekt Uchwały w sprawie uchylenia Uchwały Nr XXVIII/195/2013 Rady 

Miejskiej w Rakoniewicach z dnia 27.02.2013 r. w sprawie zmiany Uchwały Nr 
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XXI/126/2000 Rady Miejskiej Gminy Rakoniewice z dnia 15.06.2000 r. w sprawie 

utworzenia Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Jabłonnie przedstawił A. Pawłowski – 

Zastępca Burmistrza Rakoniewic.   

W projekcie Uchwały postanawia się uchylić Uchwałę Nr XXVIII/195/2013 Rady Miejskiej 

w Rakoniewicach z dnia 27 lutego 2013 r. w sprawie zmiany Uchwały Nr XXI/126/2000 

Rady Miejskiej Gminy Rakoniewice z dnia 15 czerwca 2000 r. w sprawie utworzenia Zespołu 

Szkolno – Przedszkolnego w Jabłonnie. 

Radni nie zgłosili pytań ani żadnych wniosków, w związku z tym Przewodniczący Rady 

poddał projekt Uchwały pod głosowanie.  

Nad projektem Uchwały głosowało 14 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały 

głosowało 14 radnych; przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt Uchwały został przyjęty. 

Uchwała Nr XXIX/211/2013 w sprawie uchylenia Uchwały Nr XXVIII/195/2013 Rady 

Miejskiej w Rakoniewicach z dnia 27.02.2013 r. w sprawie zmiany Uchwały Nr 

XXI/126/2000 Rady Miejskiej Gminy Rakoniewice z dnia 15.06.2000 r. w sprawie 

utworzenia Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Jabłonnie stanowi załącznik nr 6 do 

protokołu. 

B) Projekt Uchwały w sprawie uchylenia Uchwały Nr XXVIII/196/2013 Rady 

Miejskiej w Rakoniewicach z dnia 27.02.2013 r. w sprawie zmiany Uchwały Nr 

VI/58/2003 Rady Miejskiej Gminy Rakoniewice z dnia 05.03.2003 r. w sprawie 

utworzenia Zespołu Szkół w Ruchocicach i Rostarzewie przedstawił również  

A. Pawłowski. 

W projekcie Uchwały postanawia się uchylić Uchwałę Nr XXVIII /196/2013 Rady Miejskiej 

w Rakoniewicach z dnia 27 lutego 2013 r. w sprawie zmiany Uchwały Nr VI /58/2003 Rady 

Miejskiej Gminy Rakoniewice z dnia 05.03.2003 r. w sprawie utworzenia Zespołu Szkół  

w Ruchocicach i Rostarzewie. 

Radni nie zgłosili pytań ani żadnych wniosków, w związku z tym Przewodniczący Rady 

poddał projekt Uchwały pod głosowanie. 

Nad projektem Uchwały głosowało 14 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały 

głosowało 14 radnych; przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych.  
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Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt Uchwały został przyjęty. 

Uchwała Nr XXIX/212/2013 w sprawie uchylenia Uchwały Nr XXVIII/196/2013 Rady 

Miejskiej w Rakoniewicach z dnia 27.02.2013 r. w sprawie zmiany Uchwały Nr VI/58/2003 

Rady Miejskiej Gminy Rakoniewice z dnia 05.03.2003 r. w sprawie utworzenia Zespołu 

Szkół w Ruchocicach i Rostarzewie stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

Następnie Przewodniczący Rady zarządził przerwę w obradach od godz. 14:35 do godz. 

14:50.  

 

C) Kolejny projekt Uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XV/116/2012 Rady 

Miejskiej w Rakoniewicach z dnia 16.02.2012 r. w sprawie podziału środków 

wyodrębnionych w budżecie organu prowadzącego szkoły na dofinansowanie 

doskonalenia zawodowego nauczycieli oraz zatwierdzenia Regulaminu dofinansowania 

doskonalenia zawodowego nauczycieli zatrudnionych w szkołach podstawowych, 

gimnazjach i przedszkolach na terenie Gminy Rakoniewice przedstawił także  

A. Pawłowski.  

W § 2 ust. 1 Regulaminu korzystania ze środków na dofinansowanie doskonalenia 

zawodowego nauczycieli w szkołach i placówkach prowadzonych przez Gminę Rakoniewice 

stanowiącego załącznik do Uchwały Nr XV/116/2012 Rady Miejskiej w Rakoniewicach         

z dnia 16 lutego 2012 r. istniał zapis wyznaczający terminy składania wniosków na 

doskonalenie zawodowe przez nauczycieli w odniesieniu do roku 2012. Proponowany 

obecnie zapis będzie się odnosił do kolejnych lat obowiązywania uchwały, bez konieczności 

jej corocznej zmiany. 

W projekcie Uchwały postanawia się zmienić brzmienie § 2 ust. 1 ww. Uchwały na 

następujące : „Nauczyciele, którzy ubiegają się o dofinansowanie doskonalenia zawodowego 

składają do dyrektora szkoły lub przedszkola wniosek w terminie: do 15 kwietnia; do 15 

czerwca; do 31 października (wzór wniosku stanowi załącznik do Regulaminu) z 

załącznikami: 

1) potwierdzeniem uczestnictwa  w danej formie kształcenia lub doskonalenia wystawionym 

przez organizatora, 

2) kserokopią dowodu wpłaty wniesionej w związku z dokształcaniem.” 

 

Radna G. Cielecka zaapelowała do dyrektorów szkół, aby przekazali nauczycielom, by 

dokształcanie było potrzebne i to potrzebne szkole, a nie poszczególnym nauczycielom,  

w celu zdobycia dodatkowych kwalifikacji dla siebie. Radna zauważyła, że są różnego 

rodzaju sprawozdania, są wyniki ze sprawdzianów i egzaminów, i znane są obszary, które  

w poszczególnych szkołach wypadają najsłabiej. Jeśli znajdą się szkolenia z tych obszarów, 

to nauczyciele powinni w nich uczestniczyć, a dyrektorzy szkół powinni wskazać kierunki 
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szkoleń. W minionych latach było tak, że pieniądze przepadały. Mimo, że były placówki, 

które miały słabe wyniki w nauce, fundusz na dokształcanie nie był wykorzystany. Chodzi  

o to, aby tego uniknąć, a szkoły miały z tego korzyść i przede wszystkim uczniowie. 

 

Radny T. Dolata zapytał, czy nauczyciele ubiegają się o dofinansowanie po odbytym 

szkoleniu, czy przed jego rozpoczęciem.      

 

A. Pawłowski wyjaśnił, że o dofinansowanie ubiegają się ci nauczyciele, którzy przedłożą 

wymagane dokumenty. Zatem jeśli nauczyciel dokona jakiejkolwiek wpłaty, jeśli ma 

zaświadczenie, że uczestniczy w szkoleniu, to może się ubiegać o dofinansowanie.  

 

Radny T. Dolata zauważył, że jeśli miałoby to być jeszcze przed rozpoczęciem szkolenia, 

wówczas zapis punktu pierwszego w paragrafie drugim byłby niemożliwy do zrealizowania, 

ponieważ potwierdzenie uczestnictwa otrzymuje się po odbytym szkoleniu. Gdyby był zapis  

o potwierdzeniu zgłoszenia, wówczas można by okazać się tym dokumentem jeszcze przed 

rozpoczęciem dokształcania.  

 

A. Pawłowski zauważył, że instytucje szkoleniowe różnie wystawiają zaświadczenia, niektóre 

po, a niektóre już w trakcie szkolenia. Nie chodzi tu o potwierdzenie zgłoszenia, tylko  

o potwierdzenie, że dana osoba jest uczestnikiem danego szkolenia. Co do uwag radnej  

G. Cieleckiej, A. Pawłowski powiedział, że przekaże je kierownikowi Wydziału Oświaty -  

M. Basińskiemu, osobiście również zwróci na to uwagę podczas narad z dyrektorami szkół. 

Zastępca Burmistrza dodał, że priorytetowe formy doskonalenia są w większym stopniu 

finansowane, co wpływa na politykę kształcenia kadry.       

 

Radni nie zgłosili więcej pytań ani żadnych wniosków, w związku z tym Przewodniczący 

Rady poddał projekt Uchwały pod głosowanie.  

Nad projektem Uchwały głosowało 14 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały 

głosowało 14 radnych; przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt Uchwały został przyjęty jednogłośnie. 

Uchwała Nr XXIX/213/2013 w sprawie zmiany Uchwały Nr XV/116/2012 Rady Miejskiej  

w Rakoniewicach z dnia 16.02.2012 r. w sprawie podziału środków wyodrębnionych  

w budżecie organu prowadzącego szkoły na dofinansowanie doskonalenia zawodowego 
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nauczycieli oraz zatwierdzenia Regulaminu dofinansowania doskonalenia zawodowego 

nauczycieli zatrudnionych w szkołach podstawowych, gimnazjach i przedszkolach na terenie 

Gminy Rakoniewice stanowi załącznik nr  8 do protokołu. 

 

D) Dalej A. Pawłowski przedstawił projekt Uchwały w sprawie określenia wysokości 

opłat za wpis do rejestru żłobków i klubów dziecięcych.  

Zgodnie z art.26 ustawy z dnia 4 lutego 2011 r. o opiece nad dziećmi w wieku do lat 3, 

prowadzenie żłobka lub klubu dziecięcego wymaga wpisu do rejestru żłobków i klubów 

dziecięcych, który prowadzi wójt, burmistrz lub prezydent miasta właściwy ze względu na 

miejsce prowadzenia żłobka lub klubu dziecięcego. Rejestr jest jawny i podlega publikacji w 

Biuletynie Informacji Publicznej. Rejestr zawiera w szczególności: nazwę lub imię i nazwisko 

oraz siedzibę lub adres podmiotu prowadzącego żłobek lub klub dziecięcy, numer NIP i 

REGON podmiotu prowadzącego żłobek lub klub dziecięcy oraz miejsce prowadzenia żłobka 

lub klubu dziecięcego. 

Burmistrz Rakoniewic dokonuje wpisu do rejestru na podstawie pisemnego wniosku  o wpis 

do rejestru, złożonego przez podmiot zamierzający prowadzić żłobek lub klub dziecięcy. 

Wpis do rejestru podlega opłacie, która stanowi dochód własny gminy. Wysokość opłaty 

ustala rada gminy w drodze uchwały i nie może być wyższa niż 50% minimalnego 

wynagrodzenia za pracę ustalonego zgodnie z przepisami ustawy z dnia 10 października 2002 

r. o minimalnym wynagrodzeniu za pracę. Zmiany w rejestrze, wykreślenie z rejestru oraz 

wpis do rejestru jednostki prowadzonej przez gminę, są z mocy ustawy zwolnione z opłaty. 

 

W projekcie Uchwały postanawia się za wpis do rejestru żłobków i klubów dziecięcych 

pobierać opłatę w wysokości 10 % minimalnego wynagrodzenia za pracę ustalonego zgodnie 

z przepisami ustawy z dnia 10 października 2002 r. o minimalnym wynagrodzeniu za pracę. 

Opłata, o której mowa wyżej podlega zaokrągleniu do pełnych złotych, zgodnie z zasadami 

obowiązującymi w rachunkowości. 

 

Radny T. Dolata zapytał, czy jest podmiot, który wyraża chęć otwarcia żłobka czy klubu 

dziecięcego. 

 

A. Pawłowski potwierdził, że jest zainteresowanie tym tematem i właśnie dlatego Uchwała ta 

została wywołana. 

  

Radni nie zgłosili innych pytań ani żadnych wniosków, w związku z tym Przewodniczący 

Rady poddał projekt Uchwały pod głosowanie.  

Nad projektem Uchwały głosowało 14 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały 

głosowało 14 radnych; przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt Uchwały został przyjęty jednogłośnie. 
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Uchwała Nr XXIX/214/2013 w sprawie określenia wysokości opłat za wpis do rejestru 

żłobków i klubów dziecięcych stanowi załącznik nr  9 do protokołu. 

 

E) Projekt Uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wykonanie zadania publicznego  

z zakresu edukacji publicznej w drodze współdziałania pomiędzy Gminą Rakoniewice  

i Powiatem Wolsztyńskim w roku 2013 przedstawił także A. Pawłowski. 

Porozumienie Gminy Rakoniewice z Powiatem Wolsztyńskim ma dotyczyć wsparcia 

finansowego działalności zespołu wczesnego wspomagania dla dzieci przedszkolnych 

wymagających szeroko pojętej terapii. W/w zespół jest prowadzony przy Zespole Szkół 

Specjalnych w Wolsztynie przez specjalistów z zakresu rewalidacji i rehabilitacji dziecięcej 

przy ścisłej współpracy z lekarzem pediatrą i neurologiem dziecięcym. Zajęcia prowadzone są 

zarówno z dzieckiem, jak i jego rodzicami minimum dwa razy w tygodniu po około 3 godziny 

dziennie. Stosowane metody i formy pracy uzależnione są od rodzaju dysfunkcji dziecka. 

Uczestniczyć w zajęciach mogą dzieci mające opinię Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej 

o wczesnym wspomaganiu rozwoju. Z Gminy Rakoniewice uczęszcza obecnie na zajęcia 10 

dzieci.    

W projekcie Uchwały wyraża się zgodę na zawarcie porozumienia z Powiatem Wolsztyńskim 

w sprawie współdziałania w wykonaniu zadania publicznego z zakresu edukacji publicznej  w   

roku 2013.Współdziałanie polegać będzie na partycypowaniu Gminy Rakoniewice w 

kosztach działalności zespołu wczesnego wspomagania rozwoju dla dzieci w wieku 

przedszkolnym działającego w ramach Zespołu Szkół Specjalnych w Wolsztynie. W celu 

realizacji porozumienia Gmina Rakoniewice przekaże Powiatowi Wolsztyńskiemu kwotę 
6.000 zł. 

 

Radni nie zgłosili pytań ani żadnych wniosków, w związku z tym Przewodniczący Rady 

poddał projekt Uchwały pod głosowanie.  

Nad projektem Uchwały głosowało 14 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały 

głosowało 14 radnych; przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt Uchwały został przyjęty jednogłośnie. 

Uchwała Nr XXIX/215/2013 w sprawie wyrażenia zgody na wykonanie zadania publicznego 

z zakresu edukacji publicznej w drodze współdziałania pomiędzy Gminą Rakoniewice  

i Powiatem Wolsztyńskim w roku 2013 stanowi załącznik nr  10 do protokołu. 

 

F) Projekt Uchwały w sprawie zmiany studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Rakoniewice dla terenu w obrębie Kuźnica 

Zbąska przedstawił P. Sobecki. 

Zgodnie z art. 3 ust. 1 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu 

przestrzennym kształtowanie i prowadzenie polityki przestrzennej na terenie gminy, w tym 

uchwalanie studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy, 
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należy do zadań własnych gminy. Przedmiotowy projekt zmiany studium opracowany został 

zgodnie z uchwałą Nr VIII/53/2011 Rady Miejskiej Gminy Rakoniewice z dnia 28 czerwca 

2011  r. w sprawie przystąpienia do zmiany studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego gminy Rakoniewice. Zmiana studium dotyczy 

wyznaczenia nowego terenu eksploatacji piasku kwarcowego dla powiększenia istniejącej 

kopalni „Tuchorza” w obrębie gruntów wsi Kuźnica Zbąska. Obejmuje część działki leśnej  o 

Nr ew: 5235 i powierzchni ca 7 ha. W istniejącym stanie prawnym tereny objęte zmianą 

studium nie mogą zostać wykorzystane dla potrzeb inwestora, stąd potrzeba zmiany studium, 

a następnie opracowania miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego. Zmiana 

studium odpowiada rzeczywistym potrzebom mieszkańców i jest wykonywana na wniosek 

inwestora – kopalni piasku kwarcowego. Rada Miejska reagując na złożony wniosek, podjęła 

uchwałę o przystąpieniu do zmiany studium uznając potrzeby inwestora za zasadne. Rada 

uznała tym samym, że poszerzenie terenów inwestycyjnych nie wpłynie negatywnie na ład 

przestrzenny w obrębie Kuźnicy Zbąskiej. Zmiany studium dotyczą stosunkowo niewielkiego 

obszaru i obejmują około 7 ha. W projekcie ustala się obsługę terenu poprzez istniejącą drogę 

powiatową Nr: 3795P.  Projekt zmiany Studium został sporządzony bez przedstawiania 

rozwiązań alternatywnych ze względu na określony obszar udokumentowanego złoża piasku 

kwarcowego ”Tuchorza” wniesiony do zmiany Studium oraz małą powierzchnię 

opracowania. Organy opiniujące miały uwagi dotyczące lokalizacji projektowanych 

rozwiązań w zmianie studium. Ponieważ prognoza oddziaływania na środowisko i projekt 

zmiany Studium były przygotowywane równolegle, wszelkie zalecenia z prognozy znalazły 

swoje odzwierciedlenie w zapisach studium. Po uzyskanych opiniach również 

zmodyfikowano część zapisów Studium i ujednolicono je z zapisami prognozy. Dla 

przedmiotowej zmiany studium nie przewiduje się oddziaływania transgranicznego, dlatego 

też nie przeprowadzano postępowania dotyczącego takiego oddziaływania. Przewidywaną 

metodą analizy skutków realizacji postanowień zmiany studium będzie ocena zmian 

w zagospodarowaniu przestrzennym, sporządzana na podstawie przepisów art. 32 ustawy z 

dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym, raz w kadencji rady 

gminy. Rada podejmując uchwałę w sprawie aktualności studium bierze pod uwagę w 

szczególności zgodność Studium z art. 10 ww. ustawy, obejmującym obowiązkowo m.in. 

zasady ochrony środowiska, przyrody i krajobrazu kulturowego. 

 

Radny T. Dolata zapytał, czy opinie były z zastrzeżeniami. 

 

P. Sobecki potwierdził i dodał, że zastrzeżenia te zostały ujęte w projekcie.  

 

Radny T. Dolata zapytał, czy mówi się coś na temat rekultywacji tych gruntów, które już były 

eksploatowane. 

 

P. Sobecki odpowiedział, że nie, ponieważ one nie leżą na terenie naszej Gminy.   

 

Radni nie zgłosili innych pytań ani żadnych wniosków, w związku z tym Przewodniczący 

Rady poddał projekt Uchwały pod głosowanie.  



24 

 

Nad projektem Uchwały głosowało 14 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały 

głosowało 14 radnych; przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt Uchwały został przyjęty jednogłośnie. 

Uchwała Nr XXIX/216/2013 w sprawie zmiany studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Rakoniewice dla terenu w obrębie Kuźnica Zbąska 

stanowi załącznik nr  11 do protokołu. 

 

G) Dalej P. Sobecki przedstawił projekt Uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki 

nad bezdomnymi zwierzętami oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie 

Gminy Rakoniewice w 2013 roku.  

W związku z nowelizacją ustawy o ochronie zwierząt z dnia 21 sierpnia 1997 r., która weszła 

w życie 01.01.2012 r., zmieniony został art. 11a, który zobowiązuje Radę gminy do 

określania w drodze uchwały, corocznie do dnia 31 marca, programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt. Stanowi to wypełnienie obowiązku 

zapewnienia opieki bezdomnym zwierzętom przez gminę, wynikającego z art. 11 ust. 1 ww. 

ustawy. Powyższe ma na celu złagodzenie uciążliwości związanych z bytowaniem 

bezdomnych zwierząt na terenie miasta, poprawę warunków bezpieczeństwa mieszkańców w 

szczególności przed chorobami odzwierzęcymi, a także utrzymanie czystości.  

W programie określono m.in. : cele i wykonawców programu, sposób sprawowania opieki 

nad bezdomnymi zwierzętami, edukację mieszkańców w tym zakresie oraz finansowanie 

programu.   

 

Radni nie zgłosili pytań ani żadnych wniosków, w związku z tym Przewodniczący Rady 

poddał projekt Uchwały pod głosowanie.  

Nad projektem Uchwały głosowało 14 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały 

głosowało 14 radnych; przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt Uchwały został przyjęty jednogłośnie. 

Uchwała Nr XXIX/217/2013 w sprawie przyjęcia programu opieki nad bezdomnymi 

zwierzętami oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Rakoniewice w 2013 

roku stanowi załącznik nr  12 do protokołu. 

 

H) Projekt Uchwały w sprawie określenia wysokości bonifikat przy sprzedaży lokalu 

mieszkalnego w budynku stanowiącym własność Gminy Rakoniewice, na rzecz najemcy 

(dot. Pl. Powstańców Wlkp. 13/3 w Rakoniewicach) przedstawił P. Sobecki. 

Zgodnie z Uchwałą Rady, przeznaczono do  sprzedaży lokal mieszkalny nr 3 o powierzchni 

użytkowej 90,67 m
2
 w budynku nr 13 przy Placu Powstańców Wielkopolskich  
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w Rakoniewicach wraz z pomieszczeniami przynależnymi o łącznej powierzchni 15,24 m
2  

i udziałem w nieruchomości wspólnej, który jest prawem związanym z własnością lokalu. 

Budynek nr 13 usytuowany jest na działce nr 212/1 o  pow. 0,0392 ha. Nieruchomość 

zapisana w KW PO1S/00038517/8 z której zostanie wydzielony lokal będący przedmiotem 

niniejszej uchwały, stanowi własność Gminy Rakoniewice.  

W projekcie Uchwały wyraża się zgodę na udzielanie bonifikaty przy sprzedaży lokalu 

mieszkalnego nr 3 w budynku nr 13 przy Placu Powstańców Wielkopolskich  

w Rakoniewicach,  na rzecz  najemcy lokalu. Wartość lokalu mieszkalnego wraz 

pomieszczeniami przynależnymi i udziałem w częściach wspólnych budynku i gruntu została 

określona przez rzeczoznawcę majątkowego w wysokości 72.800,00 zł. i stanowi ona 

wyjściową kwotę w ustaleniu ceny sprzedaży. Wysokość bonifikaty uzależniona jest od 

sposobu zapłaty ceny i wynosi  odpowiednio:  

1) w przypadku jednorazowej wpłaty należności z tytułu ceny – 50  % wartości,  

2) w przypadku wpłaty 1/10 należności z tytułu ceny a pozostała spłata następuje w 4 ratach 

w ciągu 1 roku od daty zawarcia umowy notarialnej  -  30 % wartości,  

3) w przypadku wpłaty 1/10 należności z tytułu ceny a pozostała spłata następuje w 3 latach, 

licząc od daty zawarcia umowy notarialnej – 20  % wartości, 

4) w przypadku, gdy pierwsza wpłata wynosi 1/10 należności z tytułu ceny  

a spłata pozostałych części następuje w ciągu 10 lat od daty zawarcia umowy notarialnej – 

5  % wartości. 

Rozłożona na raty niezapłacona część ceny podlega oprocentowaniu z zastosowaniem stawki 

WIBOR 6M z drugiego dnia roboczego, przed rozpoczęciem każdego okresu odsetkowego.   

Wyraża się zgodę na przedterminową spłatę należności ustalonej w ratach. 

 

Radni nie zgłosili pytań ani żadnych wniosków, w związku z tym Przewodniczący Rady 

poddał projekt Uchwały pod głosowanie.  

Nad projektem Uchwały głosowało 14 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały 

głosowało 14 radnych; przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt Uchwały został przyjęty jednogłośnie. 

Uchwała Nr XXIX/218/2013 w sprawie określenia wysokości bonifikat przy sprzedaży lokalu 

mieszkalnego w budynku stanowiącym własność Gminy Rakoniewice, na rzecz najemcy (dot. 

Pl. Powstańców Wlkp. 13/3 w Rakoniewicach) stanowi załącznik nr  13 do protokołu. 

 

I) Projekt Uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2013 rok przedstawiła  

T. Kmiecik – Skarbnik Gminy. Proponowane zmiany dotyczą :  

 

Załącznik nr 1  dochody 
Dz. 600 Transport i łączność 

Drogi publiczne gminne 

Dotacja celowa z w kwocie : 157.500,00 zł na dofinansowanie budowy (przebudowy) dróg 

dojazdowych do gruntów o szer. 4m oznaczonych w ewidencji gruntów jako obręb Elżbieciny, 



26 

 

zgodnie z Uchwałą Nr XXXI/612/13 Sejmiku Województwa Wielkopolskiego z dnia 25 lutego 2013r. 

w sprawie udzielenia pomocy finansowej jednostkom samorządu terytorialnego w 2013r . 

Dz. 758 Różne rozliczenia 

Część oświatowa subwencji ogólnej dla jst. 

Na podstawie pisma Ministra Finansów o ostatecznych kwotach subwencji na rok 2013 pismo nr ST3 

– 4820- 2/2013  z dnia 14.02. 2013 zmniejszeniu  ulega dochód z tytułu części subwencji oświatowej o 

kwotę : 195.703,00  zł. 

Dz. 801 Oświata i wychowanie 

Szkoły podstawowe 

Szkoła Rakoniewice  - zwiększenie dochodów z tytułu wynajmu sal – 27.442,63 zł oraz ze sprzedaży 

złomu –  360 zł. 

Zwiększenie dochodów z tytułu odzyskanego podatku VAT  o kwotę : 1.023.931 zł dla inwestycji „ 

budowa hali widowiskowo- sportowej (środowiskowej) z infrastrukturą towarzyszącą i łącznikiem w 

Rakoniewicach ” .  

Dz. 854 Edukacyjna opieka wychowawcza    

Pozostała działalność   

Zwiększenie dochodów  o kwotę : 24.715,20 zł. na podstawie umowy o przyznaniu pomocy na 

operację z zakresu małych projektów w ramach działania 413 „ Wdrażanie lokalnych strategii 

rozwoju” objętego PROW na lata 2017-2013  na realizację projektu pn. „ uszycie strojów dla 

Młodzieżowej Orkiestry Dętej z Rostarzewa, której celem jest Wzrost aktywności Młodzieżowej 

Orkiestry Dętej z Rostarzewa poprzez uszycie nowych strojów”.  

 

Wydatki budżetu 
Dz. 600 Transport i łączność 

Drogi publiczne krajowe   zał nr 2 , 4 

1.Zwiększenie wydatków bieżących o 4.000,00 zł związanych z utrzymaniem zimowym ścieżek 

pieszo rowerowych, obowiązek wynika z podpisanych porozumień między Gminą, a GDDKiA w 

Poznaniu. 

2.Zwiększenie wydatków majątkowych na zadanie pn. „Ścieżka pieszo – rowerowa i ciąg pieszo- 

jezdny na odcinku Rakoniewice -Rostarzewo wzdłuż drogi krajowej nr 32” w kwocie : 12.000,00 zł 

prace wykończeniowe – barierki, zmiana organizacji ruchu. Zadnie realizowane jest na podstawie 

Uchwały Nr X/74/2011 Rady Miejskiej w Rakoniewicach z dnia 28 września 2011 w sprawie : 

przyjęcia do realizacji zadania z zakresu administracji rządowej na podstawie porozumienia. 

3.Zwiększenie wydatków majątkowych o kwotę : 700.000,00 zł na zadanie pn. „ Ciąg pieszo – 

rowerowy drogi krajowej na odcinku Rostarzewo Wolsztyn”.  W roku 2011 Rada Miejska w 

Rakoniewicach podjęła Uchwałę  Nr VI/47/2012 z dnia 12 maja 2011 w sprawie przyjęcia do 

realizacji zadania z zakresu administracji rządowej pod nazwą Budowa ciągu pieszo-rowerowego 

drogi krajowej na odcinku Rostarzewo – Wolsztyn. Na podstawie tej Uchwały podpisano  

porozumienie z Generalną Dyrekcja Dróg Krajowych i Autostrad Oddział w Poznaniu . Na podstawie 

posiadanego kosztorysu wprowadza się środki na wykonanie prac budowlanych z powierzonego 

materiału z GDDKiA w Poznaniu. 

Drogi publiczne wojewódzkie  zał nr 2 

Zwiększenie wydatków bieżących o 1.000,00 zł związanych z utrzymaniem zimowym ścieżki pieszo 

rowerowej w kierunku Wielichowa – obowiązek wynika z podpisanego porozumienia między Gminą, 

a Województwem.  

Drogi publiczne powiatowe   zał. nr  2, 4 

Zwiększenie wydatków bieżących o 2.000,00 zł związanych z utrzymaniem zimowym dróg 

powiatowych – obowiązek wynika z podpisanych porozumień między Gminą, a Powiatem. 

Wydatki majątkowe 

1.Zwiększenie wydatków majątkowych o kwotę :  750.000,00 zł na realizację inwestycji pod tytułem „ 

Budowa ciągu pieszo-rowerowego wraz z oświetleniem, wzdłuż drogi powiatowej nr 2755P od 

miejscowości Wioska do miejscowości Rakoniewice o długości ok. 6 km, II etap od m. Wioska w 

kierunku Rakoniewic o długości ok.1.3km”. Gmina zamierza złożyć wniosek o dofinansowanie. Jeżeli 

nie otrzymamy wsparcia ze strony środków UE to zadanie nie będzie realizowane.  
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2.Wykup gruntów pod realizację inwestycji „ Budowa ciągu pieszo-rowerowego wraz z oświetleniem, 

wzdłuż drogi powiatowej nr 2755P od miejscowości Wioska do miejscowości Rakoniewice – 

170.000,00 zł 

Drogi publiczne gminne 

Zwiększenie wydatków bieżących na wykonanie następujących zadań : 

1. Zakup usług remontowych : zwiększenie o kwotę : 444.000,00 zł w tym na :   

Remont chodników w mieście Rakoniewice :  ul. Dworcowa – 70.000 zł, ul. Starowolsztyńska : 

80.000 zł, remont przystanku autobusowego w Błońsku – 4.000 zł , remont cząstkowy nawierzchni 

ulic – 30.000 zł, remont dróg gruntowych na terenie gminy – 100.000 zł, remonty przepustów 

drogowych-  20.000 zł, kwotę 140.000 zł w tym : 20.000 zł na dokumentację projektową remontu 

drogi wewnętrznej Rakoniewice Wieś osada Józefin oraz 120.000 zł na wykonanie dokumentacji 

projektowej remontu drogi wewnętrznej Jabłonna i wkładu własnego na prace remontowe. Gmina 

Rakoniewice zgodnie z uchwałami nr 202 i 203/2013 Rady Miejskiej w Rakoniewicach z dnia 27 

lutego 2013r. zamierza przejąć od ANR drogi. Istnieje możliwość uzyskania od ANR bezzwrotnej 

pomocy finansowej na budowę lub remont przejmowanych dróg, o ile istniejąca infrastruktura jest w 

nienależytym stanie technicznym i wymaga budowy, przebudowy lub remontu. 

2. Pozostałe usługi : 59.000,00zł w tym : wykonanie przeglądu dróg – 20.000zł, materiały przetargowe 

– 5.000 zł, utrzymanie zimowe dróg – 30.000 zł, regulacja stanu prawnego dróg – 4.000 zł 

Wydatki majątkowe 

1. „Budowa parkingu  ul. Starowolsztyńska w Rakoniewicach ( obok budynku UMG)  -  200.000 zł 

2. „ Budowa drogi gminnej w miejscowości Elżbieciny II etap” zwiększenie wydatków o kwotę : 

100.000 zł  tj. do wartości kosztorysowej ( inwestycja dofinansowana z dotacji w kwocie : 157.500 zł)  

3.  „Przebudowa Placu Powstańców Wielkopolskich w m. Rakoniewice” –   437.000 zł 

4. „Przebudowa drogi gminnej w miejscowości Cegielsko ”- 25.000 zł na wykonanie dokumentacji 

projektowo- kosztorysowej.  

5. „Budowa chodnika ul. Ogrodowa w Rakoniewicach” zwiększenie o kwotę : 20.000 zł do wartości   

kosztorysowej. 

Dział 700 Gospodarka Mieszkaniowa   

Gospodarki gruntami i nieruchomościami zał nr 2,4 

Zwiększenie wydatków bieżących o kwotę : 14.000,00 zł na koszty regulacji stanów prawnych 

nieruchomości. 

Wydatek majątkowy  

Modernizacja budynku nr 57 przy ul. Krystyny w Rakoniewicach – ocieplenie budynku, w której 

gmina posiada udział 27881/54301, właściciel wyodrębnionego lokalu 26420/54301. Koszt wg 

kosztorysu 130.994,64 zł , kwota przypadająca na gminę : 67.300,00 zł.  

Dział 710 Działalność usługowa zał. nr 2  

Plany zagospodarowania  przestrzennego  

Zwiększenie o kwotę: 36.000,00 zł na wykonanie miejscowych planów zagospodarowania 

przestrzennego w m. Rakoniewice i Ruchocice ( Rakoniewice ul. Nowotomyska 10.000 zł, os. 

Parkowe – 14.000 zł, Ruchocice- 12.000 zł). 

Dz. 750 Administracja publiczna 

Rada Gminy 

Wydatki bieżące: 4.050 zł na zakup rocznej licencji edytor aktów prawnych i dodatek EAP  legislator. 

Wydatki majątkowe 

Zakup „ dyskusyjnego systemu konferencyjnego ” – 21.300 zł  

UMG  zał. nr 2,4 

Zwiększenie wydatków bieżących o 111.082,02 zł w tym na :  

1. Umowy zlecenia 10.000 zł (przeprowadzenia kontroli instytucjonalnej- przestrzegania realizacji 

procedur   gospodarki finansowej).  

2.  Zakupy 32.582,02 zł w tym : wyposażenia biur w związku z remontem pomieszczeń  - 16.950 zł,   

oprogramowania nie przekraczającego wartości  wydatków majątkowych – 5.000 zł , zakup drukarki 

oraz innego sprzętu – 5.800 zł, , artykuły papiernicze – 4.832,02 zł  

2. Usługi remontowe – malowanie , wymiana podłóg i inne – 27.000 zł  

3. Zakup usług pozostałych :  34.300 zł w tym : wykonanie mebli i inne  – 11.800 zł, przeprowadzenie 

audytu – 22.500 zł 
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4. Koszty szkoleń – 7.200 zł 

Wydatki majątkowe 

1. Nowe zadanie majątkowe – zmiana sposobu użytkowania budynku domu ogrodnika  

zlokalizowanego na terenie zespołu pałacowo-parkowego w Rakoniewicach na pomieszczenia 

administracji. Wartość prac modernizacyjnych : 300.000,00 zł. 

2. „Zakup zestawów komputerowych i oprogramowania” zwiększenie wydatków o kwotę : 29.400,00 

zł  

Pozostała działalność  
Zwiększenie wydatków o kwotę : 10.000,00 zł na współpracę z zagranicą ( wyjazd na obóz do 

Langlingen – gmina Flodwedel młodzieży należących do OSP z gminy Rakoniewice w ramach 

umowy o współpracę.  

Dz. 754 Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa 

Ochotnicze Straże Pożarne zał. nr 2,4 i 5 

Zwiększenie wydatków bieżących (w § 4210) o kwotę : 1.400 zł (zakup kuchenki gazowej w salce 

OSP Jabłonna)  

Przeniesienie z wydatków bieżących z § 4210 kwoty : 5.500 zł na wydatek majątkowy :  

1. Zakup pompy szlamowej dla OSP Wioska – 5.500,00 zł  

2. Dofinansowanie zakupu nowego samochodu pożarniczego SLRT dla OSP Rakoniewice – 

50.000,00zł  

3. Wykonanie instalacji gazowej w budynku OSP Jabłonna – 25.000,00 zł  

Dz. 801 Oświata i wychowanie   

Szkoły podstawowe zał nr 2,4 

Szkoła Rakoniewice  

Zwiększenie wydatków o uzyskane dochody w kwocie : 27.802,63 zł na zakup termosów, łóżek, 

kołder (zakup sprzętu będzie wykorzystany na wynajem pomieszczeń w okresie wakacyjnym na 

organizowane obozy sportowe)  

UMG 

Zabezpieczenie w budżecie na rok 2013 kwoty : 177.000,00 zł na wyposażenie pracowni 

komputerowych w szkołach , w tym w § 4210 – 44.500 zł, § 4240 – 132.500 zł .  

Wydatki majątkowe  

1.Dokumentacja modernizacja budynku w szkole Wioska – 10.000,00 zł  

2. Zmniejszenie wydatków dla zadania „Modernizacja budynku szkoły w Rostarzewie” wartość 

kosztorysowa jest niższa stąd zmniejszenie planowanych wydatków o kwotę : 120.000,00 zł  

UMG - Przedszkola zał nr 2, 5  

Zwiększenie wydatków na dofinansowanie kosztów uczęszczania dziecka zamieszkującego na terenie 

naszej gminy do przedszkoli na terenie gminy Wolsztyn w tym :  

w kwocie : 1.000,00 zł dla punktu przedszkolnego „ Słoneczny Kącik” , dla Niepublicznego 

Przedszkola Sióstr Miłosierdzia św. Wincentego a` Paulo – 1.000,00 zł.  

Dowożenie uczniów do szkół  

Zwiększenie wydatków związanych z dowożeniem uczniów do szkół o kwotę : 35.000,00 zł. 

Dz. 854 Edukacyjna opieka wychowawcza  

Pomoc materialna dla uczniów zał nr 2 

Zabezpieczenie w wydatkach na 2013 r. środków w kwocie : 13.246,25 zł na stypendia i zasiłki 

szkolne jako 20% udział środków własnych w związku z wstępnym przyznaniem dotacji na pomoc 

materialną dla uczniów . 

Pozostała działalność   

Zwiększenie wydatków o kwotę : 30.894,00 zł. Na realizację zadania z zakresu małych projektów w 

ramach działania 413 „ Wdrażanie lokalnych strategii rozwoju” objętego PROW na lata 2017-2013  na 

realizację projektu pn. „ uszycie strojów dla Młodzieżowej Orkiestry Dętej z Rostarzewa, której celem 

jest Wzrost aktywności Młodzieżowej Orkiestry Dętej z Rostarzewa poprzez uszycie nowych strojów” 

udział środków UE - 24.715,20 zł, środków własnych – 6.178,80 zł.   

Dz. 900  Gospodarka komunalna i ochrona środowiska 

Oczyszczanie miast i wsizał nr 2  

Zwiększenie  wydatków bieżących o kwotę : 24.970,93 zł z przeznaczeniem na koszty utrzymania 6 

pracowników na okres 2 miesięcy , którzy będą wykonywali prace w ramach robót publicznych , 
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gmina zabezpiecza środki na wynagrodzenia do chwili refundacji z PUP, fundusz pracy, składki ZUS , 

wydatki na odzież i napoje, narzędzia , badania lekarskie i  odpis na zfśs. Planowane zatrudnienie od 

m-ca października 2013. Utrzymanie zieleni  zał. nr 2 

Zwiększenie wydatków o kwotę : 35.000,00 zł (wykonanie wycinki, przycinki i konserwacji 

drzewostanów gminnych).  

Schroniska dla zwierząt  zał. nr 2 

Zwiększenie wydatków o kwotę : 13.500,00 zł na:  sterylizację bezpańskich zwierząt, opiekę 

weterynaryjną , zakup karmy dla bezpańskich kotów, opieka dla zwierząt gospodarskich – umowa z 

gospodarzem, który przejmie opiekę nad porzuconymi zwierzętami gospodarskimi.  

Oświetlenie ulic, placów i dróg zał nr 2,4 

Wydatki majątkowe 
Zwiększenie wydatków majątkowych o kwotę : 62.000,00 zł z przeznaczeniem na wykonanie 

przyłączy energetycznych w miejscowości Głodno - Stodolsko, Rakoniewice ul. Różana, Tetmajera, 

Kuźnica Zb. 

Pozostała działalność 

Wydatki bieżące , zwiększenie wydatków usług pozostałych o kwotę : 90.000,00 zł z przeznaczeniem 

na wycinkę drzew i krzewów oraz wywóz nieczystości stałych w Parku w Rakoniewicach. 

Dz. 921 Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego zał nr 2,4,5 

Domy i ośrodki kultury, świetlice i kluby 

Wydatki bieżące związane z wyposażeniem i utrzymaniem sal wiejskich o kwotę : 72.000,00 zł w tym 

na   : zakupy sprzętu i wyposażenia 5.000,00 zł , koszty energii – 10.000,00 zł, przeglądy budynków – 

5.000,00 zł  

Wydatki remontowe : 52.000 zł na wykonanie remontu dachu budynku Domu Kultury w 

Rakoniewicach, remont sali wiejskiej w miejscowości Wola Jabłońska, Łąkie Nowe oraz drobne 

remonty w pozostałych salach w ramach potrzeb.  

Wydatki majątkowe 
1. Sala wiejska – zmiana systemu ogrzewania w miejscowości Jabłonna , zwiększenie wydatków o :  

15.000,00 zł  

2. Modernizacja budynku sali Kuźnica Zb łącznie ze zmianą systemu ogrzewania  – 10.000,00 zł  

3. Rozbudowa sali w miejscowości Głodno (dokumentacja) – 4.000,00 zł  

Biblioteki  zał. nr 2,5 
Zwiększenie dotacji podmiotowej  o kwotę : 20.000,00 zł na działalność instytucji kultury, według 

29rt.28 ust.3 ustawy z dnia 25 października 1991r. o organizowaniu i prowadzeniu działalności 

kulturalnej przyznana przez „organizatora”, którym jest organ prowadzący jst czyli gmina i 

przeznaczona jest na prowadzenie działalności z zakresu prowadzenia bibliotek w tym utrzymania 

obiektów , w których prowadzona jest działalność.  

Muzea 

Zwiększenie wydatków bieżących o kwotę : 14.800,00 zł  związanych z wyposażeniem i utrzymaniem 

budynku (konserwacja zegara, zakup bezprzewodowego dostępu do Internetu, energia i gaz) . 

Ochrona zabytków i opieka nad zabytkami zał. Nr 2 i 4 
Wydatek majątkowy  

„ Ogrodzenie panelowe parku ” – 60.00,00 zł ,  długość 300mb, wysokość 1,8m, szerokość 2,5m.  

Dz. 926 Kultura fizyczna i sport 

Obiekty sportowe  

Wydatki majątkowe  

1. Zwiększenie  wydatków na „ plac zabaw – Głodno”  o kwotę :  6.000,00 zł   

2. Plac zabaw Stodolsko – 15.000,00 zł  

3. Plac zabaw – Park Rakoniewice – 70.000,00 zł  

Zadania w zakresie kultury fizycznej i sportu  zał nr 2,5 

Przesunięcie środków planowanych w budżecie gminy na rok 2013  na udzielenie dotacji z pożytku 

publicznego  w kwocie : 150.000,00 zł do wydatków na udzielenie dotacji  z Uchwały Nr V/34/2011 

Rady Miejskiej w Rakoniewicach z dnia 30 marca 2011 w sprawie określenia warunków i trybów 

finansowania rozwoju sportu przez gminę Rakoniewice. 
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Załącznik nr 3   - Źródła pokrycia deficytu budżetu 
 

Przychody , zwiększenia : 

Przychody z innych rozliczeń 

Na powstały deficyt budżetu w kwocie : 1.646.400,00 zł i spłatę wcześniej zaciągniętych kredytów, 

pożyczek, wyemitowanych obligacji - 1.599.100,00 zł zostają uruchomione wolne środki jako 

nadwyżki środków pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu wynikająca z rozliczeń 

wyemitowanych papierów wartościowych, kredytów i pożyczek z lat ubiegłych w  wysokości : 

3.245.500,00 zł. 

 

Na koniec Skarbnik odczytała postanowienia Uchwały. 

 

Radny T. Dolata zapytał o zmniejszenie dochodu z tytułu części subwencji oświatowej  

o kwotę : 195.703,00  zł. Zapytał, z czego to wynikło, czy została ona zawyżona. 

 

Skarbnik odpowiedziała, że w tym tygodniu przyszła metryczka i buro oświaty zajęło się jej 

rozszyfrowaniem. Z informacji, jakie obecnie Skarbnik posiada wynika, że Przedszkole 

Rakoniewice złożyło korektę do sprawozdania odnośnie dzieci z niepełnosprawnością.    

 

Radny T. Dolata odniósł się do kwoty 10.000 zł na dokumentację związaną z modernizacją 

budynku szkoły w Wiosce. Radny zapytał, czy to zostało już zapłacone. 

 

Skarbnik wyjaśniła, że ten wydatek jest dopiero planowany.  

 

Kontynuując radny zapytał, czy ta dokumentacja została już wykonana, czy jeszcze nie. 

 

Skarbnik wyjaśniła, że to 10.000 zł jest zaplanowane, aby zlecić komuś wykonanie 

dokumentacji. 

 

Radny T. Dolata powiedział, że na spotkaniu w Wiosce przynajmniej jedna z pań 

nauczycielek twierdziła, że oglądała taką dokumentację dotyczącą przewidywanych zmian ad. 

budowy przedszkola i nawet pojawiła się informacja, że zostało to negatywnie zaopiniowane 

przez SANEPID.  

 

Skarbnik odpowiedziała, że żadnej umowy w tej sprawie nie podpisywała. 

 

Radny T. Dolata zapytał, czy Burmistrz wie coś na ten temat. 
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Burmistrz wyjaśnił, że nic mu na ten temat nie wiadomo. Dodał, że słyszał z kolei, że Gmina 

wyremontuje budynek w Wiosce, który potem wykupi pan Bogdan Schulz, a w Rostarzewie 

czerwony budynek wykupuje jego szwagier.    

 

Radni nie zgłosili innych pytań ani żadnych wniosków, w związku z tym Przewodniczący 

Rady poddał projekt Uchwały pod głosowanie.  

Nad projektem Uchwały głosowało 14 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały 

głosowało 14 radnych; przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt Uchwały został przyjęty. 

Uchwała Nr XXIX/219/2013 w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2013 rok stanowi 

załącznik nr 14 do protokołu. 

 

J) Ostatni projekt Uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Rakoniewice na lata 2013 - 2019 przedstawiła również Skarbnik Gminy. 

Zgodnie z art. 229 ustawy o finansach publicznych wartości przyjęte w wieloletniej prognozie 

finansowej i budżecie jednostki samorządu terytorialnego powinny być zgodne co najmniej w 

zakresie wyniku budżetu i związanych z nim kwot przychodów i rozchodów oraz długu 

jednostki samorządu terytorialnego. 

W związku z wprowadzonymi zmianami w budżecie gminy Rakoniewice na rok 2013 

polegającymi na zwiększeniu dochodów, wydatków, deficytu budżetu, przychodów budżetu, 

należało dokonać zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Rakoniewice na lata 

2013-2019. 

Ponadto zgodnie z treścią art. 37 ust.1 ustawy z dnia 7 grudnia 2012 r. o  zmianie niektórych 

ustaw w związku z realizacją ustawy budżetowej ustawodawca nakazał samorządom 

gminnym dostosowanie uchwalonych Wieloletnich Prognoz Finansowych, do zmian 

poczynionych w ustawie o finansach publicznych, w terminie 3 miesięcy od dnia wejścia  

w życie ustawy tj. do 31 marca 2013 r.  

W związku z powyższym dokonano stosownych zmian Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Gminy Rakoniewice na lata 2013-2019.                       

 

Radna G. Cielecka zapytała, czy w wydatkach na inwestycje są zapisane środki na budowę 

dróg i chodników w przeciągu kilku lat.  

 

Skarbnik odpowiedziała, że w załączniku dotyczącym przedsięwzięć zapisane jest tylko jedno 

zadanie. Z kolei jeśli weźmie się pod uwagę kolejne lata i od dochodów odejmie wydatki 

bieżące, pozostaje kwota (co roku jest ona wyższa) na wydatki majątkowe. Nie jest jeszcze 

określone, na jakie przedsięwzięcia zostanie ona wydatkowana.     
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Radni nie zgłosili innych, pytań ani żadnych uwag i wniosków, w związku z tym 

Przewodniczący Rady poddał projekt Uchwały pod głosowanie.  

Nad projektem Uchwały głosowało 14 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały 

głosowało 14 radnych; przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt Uchwały został przyjęty. 

Uchwała Nr XXIX/220/2013 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Rakoniewice na lata 2013 - 2019 stanowi załącznik nr  15 do protokołu. 

 

Pkt 10. Wolne wnioski i informacje.  

Głos zabrał Władysław Winiarczyk – radny Powiatu Grodziskiego. Poprosił o umożliwienie 

mu udziału w posiedzeniu komisji budżetowej lub rolnictwa, na którym chciałby przedstawić 

rozwiązanie problemu bezdomnych zwierząt. Dodał, że w Gminie Wolsztyn w ubiegłym roku 

wykonano (na koszt Gminy) znakowanie psów. Można obecnie zaczerpnąć informacji, czy to 

rozwiązanie się sprawdziło i jakie przyniosło efekty. Jeśli okazałoby się, że to jest pewne 

rozwiązanie problemu, wówczas przychodnia pana Winiarczyka może podjąć się wykonać tę 

usługę.    

Dalej W. Winiarczyk zaproponował wydzielenie części płatnego parkingu na rakoniewickim 

rynku, który mógłby być wykorzystywany przez turystów, którzy często nie mają gdzie 

postawić samochodu.  

Na koniec W. Winiarczyk przypomniał, że na granicy dwóch Gmin : Wielichowa  

i Rakoniewic działa zakład IKO, w którym pracuje około 200 osób (w tym i z naszej Gminy). 

Droga prowadząca do tej firmy jest w bardzo złym stanie. Radny zaproponował, aby 

pomyśleć o np. wspólnym wykonaniu z Gminą Wielichowo tej drogi. 

 

Przewodniczący Rady zaproponował, aby W. Winiarczyk temat bezdomnych zwierząt 

przedstawił na wspólnym posiedzeniu komisji Rady, ponieważ jest to sprawa drażliwa  

i bardzo ważna. O terminie posiedzenia radny powiatowy zostanie powiadomiony drogą 

telefoniczną. 

Następnie głos zabrała radna G. Cielecka. Najpierw poprosiła Przewodniczącego Rady, aby 

przestrzegał programu sesji. Dalej przypomniała, że w pewnym momencie padło 

stwierdzenie, że placów zabaw jest za dużo, że są niepotrzebne (obecnie zabezpieczono 
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środki na nowe place zabaw). Radna wyraziła zdanie, że wszystkie zaplanowane inwestycje 

są potrzebne, ponieważ korzystają z tego mieszkańcy nie tylko z Rakoniewic, ale i z innych 

miejscowości. Radna pochwaliła inicjatywę sołtysa z Głodna, który stworzył tor saneczkowy, 

z którego korzystają mieszkańcy Głodna i nie tylko. Dlatego też należy im się plac zabaw, 

który ma tam powstać. Dalej radna przypomniała, że sołtys Schulz mówił o ścieżce  

w Rostarzewie. G. Cielecka wyraziła nadzieję, że nikt z radnych nie zakwestionuje budowy 

żadnej ścieżki. Zwróciła uwagę, że ścieżka w Rostarzewie znajduje się przy drodze krajowej, 

doszło już tam do wielu wypadków i jest bardzo potrzebna (wręcz powinna być wykonana na 

samym początku). Korzystać z niej będą nie tylko mieszkańcy Rostarzewa. Co do boisk, 

sołtys Schulz wypowiadał się, że dzieci nie wejdą na boisko w Jabłonnie. Rada powiedziała, 

że nie wierzy w to, że pani dyrektor zamknie boiska dla dzieci, ponieważ podjęte działania 

zmierzają w tym kierunku, aby wszystkie boiska i place zabaw były otwarte. Wzorcowo 

działa plac zabaw w Rakoniewicach. Przy okazji radna powiedziała, że szkoła w Rostarzewie, 

jako jedyna, nie może realizować podstawy programowej ze względu na brak odpowiedniego 

zaplecza sportowego (brak bieżni). 

Dalej głos zabrał Wiceprzewodniczący Rady – M. Maćkowiak. Zwrócił uwagę, że firma 

budująca ścieżkę rowerową na odcinku Rakoniewice – Wioska, na wysokości marketu 

Biedronka, pozostawiła bałagan. Poprosił, aby to uporządkować.                     

Jako kolejna głos zabrała dyrektor zespołu szkolnego w Jabłonnie – Daniela Czekaj. Zapytała, 

jaki będzie dalszy ciąg sprawy szkoły w Wiosce, gdy przyjdzie pismo od Wojewody. 

Sekretarz Gminy wyjaśnił, że w związku z tym, że Rada dziś podjęła Uchwały uchylające 

poprzednie Uchwały w sprawie zmiany obwodu szkolnego w Wiosce, postępowanie 

Wojewody w tej sprawie jest już bezprzedmiotowe. 

Dyrektor zapytała, czy w takim razie nie ma już tej sprawy. 

Sekretarz potwierdził, że sprawa ta została już zamknięta.    

Dalej dyrektor D. Czekaj odniosła się do wypowiedzi radnego W. Bazana. Powiedziała, że 

była współorganizatorem spotkania w Wiosce, o którym radny mówił i jest jej przykro, że 

radny odczuwał, że była na nim wywierana presja. Nie było to celem tego spotkania. Dyrektor 

zapytała, czy wyborca może zadawać radnemu pytania, ponieważ z tego co się orientuje, to 

tak. Zapytała radnego W. Bazana, w którym momencie zaczęto na nim wywierać presję. 
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Radny W. Bazan wyjaśnił, że na tym spotkaniu miały zostać wyjaśnione wątpliwości 

związane ze zmianą obwodu szkolnego. Tymczasem później zaczęto zadawać pytania, 

dlaczego radny głosował za zmianą obwodu. Radny zauważył, że to była jego decyzja i na 

tym sprawa powinna się zakończyć, tymczasem radni byli wywoływani do tłumaczenia się ze 

sposobu głosowania.  

Dyrektor D. Czekaj stwierdziła, że radny mógł się spodziewać, że takie sytuacje będą miały 

miejsce, w momencie, gdy widział na spotkaniu zdesperowane matki. 

Radny W. Bazan odpowiedział, że widział przede wszystkim zdesperowanych nauczycieli, 

którzy napisali rodzicom na kartkach pytania do radnych. Zdesperowanych rodziców radny 

widział dwóch.           

Dyrektor D. Czekaj powiedziała, że chciała, aby radca prawny wyjaśnił jej definicję obwodu 

szkolnego, niestety opuścił już posiedzenie Rady. Dodała, że jeśli radca prawny pojmuje 

obwód szkolny tak, jak ona, to nie ma żadnego kłamstwa w tym, że po zmianie siedmiu 

nauczycieli straciłoby pracę.    

Dalej głos zabrał sołtys B. Schulz. Powiedział, że chciałby mieć konkretnie wyjaśnione, na co 

przeznaczane jest te pół milina złotych, o których mówi Burmistrz, że trzeba je wydać na 

oświatę. Co do placu zabaw w parku, sołtys powiedział, że chodzi o to, aby radni 

zadecydowali, co w tym pałacu będzie, aby określić jakiś plan działania i go realizować, a nie 

wydawać środki po trochu. W sprawie budowy dróg, ścieżek sołtys zwrócił uwagę, że 

inwestycja w Wiosce będzie wykonywana tylko w przypadku, gdy Gmina otrzyma na nią 

środki z Unii Europejskiej, tymczasem budowa ścieżki w Rostarzewie już została 

zaplanowana. B. Schulz powiedział, że chodzi mu o to, aby mówić otwarcie o tematach, które 

dotyczą mieszkańców. Dodał też, że walczy o dzieci. 

Ponownie głos zabrała Dyrektor D. Czekaj. Podziękowała za Wielkanocnego Zajączka  

w postaci rezygnacji z planu zmiany obwodu szkoły w Wiosce. Powiedziała, że w miniony 

poniedziałek jedna z nauczycielek z Wioski – pani Bogusława Konieczek, była u Sekretarza 

Gminy, który pokazał jej projekt modernizacji budynku w Wiosce.         

Sekretarz zdementował to wyjaśniając, że pokazał wówczas koncepcję, a jest duża różnica 

między koncepcją a projektem. Dodał, że projektant – pan S. Rękoś był, o czym wszyscy 

wiedzą, w szkole w Wiosce, wyrysował wstępną koncepcję modernizacji. Następnym 

krokiem byłoby zlecenie panu Rękosiowi wykonanie projektu, ale że Rada nie podjęła 
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Uchwał w sprawie zmiany obwodu szkolnego, to 10.000 zł zabezpieczone w budżecie na ten 

cel, na następnej sesji zostanie z tego paragrafu zdjęte. 

Radna G. Cielecka odnoszą się do wypowiedzi sołtys B. Schulza, zaproponowała, aby wziął 

udział we wspólnym posiedzeniu komisji, gdzie mowa jest o budżecie, w tym o budżecie 

oświatowym, i gdzie szczegółowo jest przedstawiane, na co środki są przeznaczane.  

Następnie głos zabrał Burmistrz G. Tomiak. Odnosząc się do wypowiedzi dyrektor D. Czekaj 

stwierdził, że jego zdaniem dzisiejsza decyzja Rady jest bardzo zła, a mówiąc w konwencji 

świątecznej, to dla Burmistrza jest to jajko, które prędzej zacznie się psuć i śmierdzieć, niż 

nam się wydaje. 

Głos zabrała Grażyna Pogonowska – mieszkanka Wioski. Zauważyła, że Burmistrz 

oburzonym tonem zwraca się do mieszkańców Gminy, tymczasem jako osoba publiczna nie 

powinien wypowiadać się w ten sposób. 

Burmistrz odpowiedział, że uważa się za spokojnego człowieka i jest to indywidualna sprawa 

pani Pogonowskiej, w jaki sposób odbiera jego wypowiedź. 

Radna K. Lulkiewicz zwróciła się z prośbą, aby, łącznie z prawnikami, zastanowić się nad 

brzmieniem uzasadnień do Uchwał, ponieważ te dzisiejsze uzasadnienia, przy Uchwałach 

uchylających, wskazują na radnych jako na osoby niekompetentne. Radna dodała, że nie 

chciałaby pomyśleć o sobie, jako o osobie, która musi do danej Uchwały podejść dwa razy, 

aby ją dobrze zrozumieć. Raz jeszcze poprosiła o bardziej logiczne uzasadnienia, aby nie było 

tego typu „szopek”. 

Burmistrz zauważył, że jeśli radna nazywa to szopką, to w poprzedniej kadencji takich 

„szopek” było 45, w tej, na razie 11. W tej konkretnej sprawie nasi prawnicy konsultowali się 

i z biurem prawnym w ministerstwie edukacji narodowej, i w Kuratorium Oświaty, i u 

Wojewody. Burmistrz powiedział, że uwaga radnej jest jednak słuszna i cały czas dążymy do 

doskonałości.    

Radny W. Borowski zapytał, czy wiadomo już coś na temat śmieci, czy został już 

rozstrzygnięty przetarg i czy ukazał się regulamin, o którym na ostatniej sesji mówił 

Burmistrz. 

A. Pawłowski odpowiedział, że przetarg jeszcze nie został ogłoszony, a będzie go ogłaszał 

Związek SELEKT.         
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Burmistrz z kolei wyjaśnił, że mówił o regulaminie, który musi ukazać się w Dzienniku 

Urzędowym Województwa Wielkopolskiego, aby się uprawomocnić (i to już się stało). 

Dodał, że w sprawie śmieci, w wielu miejscowościach odbyły się spotkania poświęcone temu 

tematowi. Być może zostanie wprowadzone rozwiązanie zwalniające z części opłat rodziny 

wielodzietne. Wokół całej sprawy jest wielki szum, nie jest to jedyna ustawa, która nie jest 

doskonała.     

Radny W. Borowski zapytał, co z osobami, które nie złożyły deklaracji. 

Burmistrz odpowiedział, że w stosunku do tych osób ruszy procedura administracyjna i osoby 

te najpierw otrzymają decyzje administracyjne. 

Sekretarz wyjaśnił, że 70% mieszkańców Gminy deklaracje już złożyło. Średnio dziennie 

przychodzi kolejne 10 – 15 osób, które jeszcze składają deklaracje. 

Przewodniczący Rady przypomniał o konieczności złożenia oświadczeń majątkowych oraz  

o możliwości przeznaczenia 1% swojego podatku na rzecz organizacji pozarządowych. Na 

koniec Przewodniczący złożył życzenia świąteczne.   

 

Pkt 11. Zakończenie obrad.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że porządek obrad został wyczerpany, w związku  

z czym ogłosił zakończenie obrad XXIX Sesji VI kadencji Rady.  

 

Na tym protokół zakończono i podpisano  

Rakoniewice, dnia 04 kwietnia 2013 r.  

Przewodniczący Rady  

Krzysztof Krawczyk 

Protokolant                    .................................. 

Magdalena Chojnacka  

.......................................... 
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Wykaz dokumentacji w formie załączników do protokołu : 

1. Lista obecności radnych. 

2. Lista obecności sołtysów. 

3. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

4. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym.  

5. Sprawozdanie z realizacji gminnego programu przeciwdziałania alkoholizmowi i 

narkomanii za rok 2012.  

6. Uchwała Nr XXIX/211/2013 w sprawie uchylenia Uchwały Nr XXVIII/195/2013 Rady 

Miejskiej w Rakoniewicach z dnia 27.02.2013 r. w sprawie zmiany Uchwały Nr 

XXI/126/2000 Rady Miejskiej Gminy Rakoniewice z dnia 15.06.2000 r. w sprawie 

utworzenia Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Jabłonnie, 

7. Uchwała Nr XXIX/212/2013 w sprawie uchylenia Uchwały Nr XXVIII/196/2013 Rady 

Miejskiej w Rakoniewicach z dnia 27.02.2013 r. w sprawie zmiany Uchwały Nr 

VI/58/2003 Rady Miejskiej Gminy Rakoniewice z dnia 05.03.2003 r. w sprawie 

utworzenia Zespołu Szkół w Ruchocicach i Rostarzewie, 

8. Uchwała Nr XXIX/213/2013 w sprawie zmiany Uchwały Nr XV/116/2012 Rady 

Miejskiej w Rakoniewicach z dnia 16.02.2012 r. w sprawie podziału środków 

wyodrębnionych w budżecie organu prowadzącego szkoły na dofinansowanie 

doskonalenia zawodowego nauczycieli oraz zatwierdzenia Regulaminu dofinansowania 

doskonalenia zawodowego nauczycieli zatrudnionych w szkołach podstawowych, 

gimnazjach i przedszkolach na terenie Gminy Rakoniewice, 

9. Uchwała Nr XXIX/214/2013 w sprawie określenia wysokości opłat za wpis do rejestru 

żłobków i klubów dziecięcych, 

10. Uchwała Nr XXIX/215/2013 w sprawie wyrażenia zgody na wykonanie zadania 

publicznego z zakresu edukacji publicznej w drodze współdziałania pomiędzy Gminą 

Rakoniewice i Powiatem Wolsztyńskim w roku 2013, 

11. Uchwała Nr XXIX/216/2013 w sprawie zmiany studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Rakoniewice dla terenu w obrębie Kuźnica 

Zbąska, 

12. Uchwała Nr XXIX/217/2013 w sprawie przyjęcia programu opieki nad bezdomnymi 

zwierzętami oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Rakoniewice  

w 2013 roku, 

13. Uchwała Nr XXIX/218/2013 w sprawie określenia wysokości bonifikat przy sprzedaży 

lokalu mieszkalnego w budynku stanowiącym własność Gminy Rakoniewice, na rzecz 

najemcy (dot. Pl. Powstańców Wlkp. 13/3 w Rakoniewicach), 

14. Uchwała Nr XXIX/219/2013 w sprawie zmiany Uchwały budżetowej na 2013 rok, 

15. Uchwała Nr XXIX/220/2013 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Rakoniewice na lata 2013 - 2019. 

 

 


